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Město vybralo 
ředitele 
Kulturního 
střediska města 
Blanska

BLANSKO - Novým ředitelem 
Kulturního střediska města Blanska 
se stane dramaturg a hudebník Vít 
Šujan. Do funkce ho jmenovala Rada 
města Blanska s účinností od 1. listo-
padu 2020. 

Absolvent brněnské JAMU a sou-
časný dramaturg Společenského cen-
tra Dělnický dům Jamborova v Brně 
zvítězil ve výběrovém řízení, do kte-
rého se přihlásilo celkem sedm zá-
jemců. 

„Chtěl bych se pokusit o propoje-
ní jednotlivých institucí a segmentů 
i větší zapojení veřejnosti, jen na zá-
kladě spolupráce se dá zlepšit kultur-
ní vzdělanost,“ uvedl Vít Šujan, který 
působí také jako umělecký vedoucí 
Divadelního spolku Slawjena a člen 
několika hudebních uskupení, mimo 
jiné i smíšeného pěveckého sboru 
Rastislav.  Zdroj: www.blansko.cz
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V zastupitelstvu 
Jihomoravského kraje 
zasedne šest zástupců regionu

REGION - Výsledky voleb do zastupitelstva Jihomorav-
ského kraje kopírovaly ty celostátní. Také v našem regionu 
se podařilo nasbírat nejvíce hlasů hnutí ANO - celkem to v 
našem okrese bylo 21,28 procenta hlasů, na druhém mís-
tě skončilo KDU-ČSL (16,06), třetí Česká pirátská strana 
(12,94), čtvrtá ODS s podporou Svobodných a SOM (11,85) 
následovaná Starosty pro Jižní Moravu (9,40).

Z Blanenska a Boskovicka usedne do šedesáti pěti člen-
ného zastupitelstva šest zástupců. 

Post krajského zastupitele obhájil starosta Blanska Jiří 
Crha (ODS), nově se mu kolegou na kraji stal i blanenský 

místostarosta František Hasoň (KDU-ČSL). Mandát na kra-
ji obhájili také blanenští zastupitelé Jan Nečas (ANO 2011) 
a Jan Hrnčíř (SPD). Čtveřici za náš region doplní také dva 
krajští nováčci, boskovický místostarosta Lukáš Holík 
z hnutí ANO a starosta Křtin František Novotný (Starosto-
vé a nezávislí).

V celém Jihomoravském kraji využilo možnost hlasovat 
celkem 367 566 voličů, kteří odevzdali 362 861 platných 
hlasů. Volební účast u krajských voleb tak byla 38,82 pro-
cent. Kompletní výsledky naleznete na webových stránkách 
www.volby.cz.  Radim Hruška

Na Husí slavnosti v Boskovicích v letošním roce zavítala také populární zpěvačka Aneta Langerová. Fotoreportáž z akce 
najdete na str. 10.  FOTO MONIKA ŠINDELKOVÁ 

Fotbalovým týmům našeho regionu 
se v kraji příliš nedařilo

REGION - V  krajském přeboru 
fotbalistů se v minulých třech kolech 
celkům z našeho okresu nedařilo. Rá-
ječko vybojovalo jen tři body, stejně se 
vedlo i Boskovicím, které však jedno 
utkání odložily.

Krajský přebor
8. kolo: Boskovice - Rousínov 1:3 

(1:1), 6. Novák - 21. Jukl, 55. Buršík, 
79. Jukl.

Boskovice: Bednář - Stara (85. Ská-
cel), Cichra, Havelka (56. Hlaváček), 
Novák, Daněk, Dračka, Fadrný, Padě-
ra, Minx (60. Pokorný), Němec (60. 
Černý).

Boskovice se sice dostaly už v šesté 
minutě do vedení po střele Nováka 
z malého vápna, ale s přibývajícími 
minutami se stále více prosazovali 
hosté. Ti ještě v první půli vyrovna-
li, ve druhém poločase přidali další 
dvě branky a zaslouženě si odvezli tři 
body.

Líšeň B - Ráječko 3:2 (2:2), 30. 
Milotínský, 37. Rolinek, 87. Hruška 
- 17. Pořízek, 40. Kropáček. ČK 66. 
Sedlák (R).

Ráječko: Němeček - Maňoušek, 
Kropáček, Zouhar (88. Rek), Sedlák, 
Keprt R., Lidmila (84. Antoňů), Šíp, 
Pořízek (77. Horáček), Bednář, Keprt 
D. (61. Vránek).

Vyrovnané utkání rozhodly dva 
okamžiky. Ten první v 66. minutě, kdy 
musel po druhé žluté kartě ze hřiště 
hostující Sedlák, ten druhý přišel tři 
minuty před koncem. Nepovedený 
centr Šenka propadl až na zadní tyč a 
domácí Hruška, který byl na hřišti te-
prve deset minut, dal rozhodující třetí 
branku Líšně.

Další výsledky 8. kola: Kuřim - 

Svratka Brno 0:3, Bohunice - Bystrc-
-Kníničky 4:3, Bosonohy - Mutěnice 
3:1, Ivančice - Sparta Brno 0:2, Ratíš-
kovice - Moravská Slavia 5:0, Krum-
víř - Moravský Krumlov 4:0.

9. kolo: Ráječko - Kuřim 3:1 (0:1), 
76. a 80. Pořízek, 85. Bokůvka - 33. 
Obůrka. ČK 28. Wagner (K).

Ráječko: Němeček - Maňoušek, 
Vránek, Kropáček, Zouhar (60. Bo-
kůvka), Keprt R. (46. Souček), Lid-
mila (86. Pernica), Šíp, Pořízek (80. 
Horáček), Bednář, Keprt D. (88. Rek).

Téměř hodinu hrál domácí tým 
přesilovku, když ve 28. minutě viděl 
za urážku rozhodčího červenou kartu 
hostující Wagner. Ale v první půli to 
byli hosté, kteří dali branku. Bran-
kář Němeček neudržel střelu Hájka a 
Obůrka míč dorazil do sítě.

Pevná hostující obrana odolávala 
domácím útokům velice dlouho, ale 
v posledních patnácti minutách dalo 
Ráječko tři branky a strhlo vítězství na 
svoji stranu.

Bystrc - Boskovice 2:1 (0:1), 49. 
Bubeník, 85. Sedlák - 2. Novák. ČK 
75. Černý (Bos).

Boskovice: Bednář - Černý, Preč, 
Müller, Havelka (70. Stanček), Novák, 
Daněk, Dračka, Paděra, Minx, Němec 
(28. Kamenický).

Hosté přijeli bez šesti hráčů z minu-
lého kola. Šli už ve druhé minutě do 
vedení po průniku Nováka, ale další 
šance už nevyužili.

A tak to byli domácí, kteří ve druhé 
půli zcela ovládli hru a dvěma vstře-
lenými brankami obrátili výsledek na 
svoji stranu.

Další výsledky 9. kola: Svratka 
Brno - Bohunice 4:2, Mutěnice - Lí-
šeň B 2:0, Rousínov - Ivančice 3:1, 
Moravský Krumlov - Ratíškovice 
1:2, Moravská Slavia - Bosonohy 1:1, 
Sparta Brno - Krumvíř odloženo.

10. kolo: Bohunice - Ráječko 1:0 
(1:0), 41. Král (PK).

Ráječko: Němeček - Maňoušek, 
Sedlák, Kropáček, Zouhar (80. Vrá-
nek), Lidmila (72. Keprt R.), Souček, 
Šíp, Pořízek, Bednář, Keprt D.

Souboj o druhé místo tabulky roz-
hodl pokutový kop nařízený za ruku 
jednoho z hostujících hráčů.

Další výsledky 10. kola: Mutěnice 
- Moravská Slavia 3:2, Ivančice - Bys-
trc-Kníničky 3:1, Ratíškovice - Sparta 
Brno 2:0, Krumvíř - Rousínov 1:0, Lí-
šeň B - Kuřim 2:2, Bosonohy - Mo-
ravský Krumlov odloženo, Boskovice 
- Svratka Brno odloženo.
 1.  Sparta Brno  9 7 0 2 24:9 21
 2.  Krumvíř  9 6 1 2 24:11 19
 3.  Bohunice  10 6 1 3 21:17 19
 4.  Ratíškovice  10 6 1 3 18:14 19
 5.  Ráječko  10 6 0 4 21:12 18
 6.  Svratka Brno  9 6 0 3 22:17 18
 7.  Ivančice  10 5 1 4 19:20 16
 8.  Líšeň B  10 4 3 3 16:11 15
 9.  Mutěnice  10 4 2 4 14:13 14
 10.  Boskovice  9 4 1 4 13:12 13
 11.  Rousínov  10 3 2 5 13:14 11
 12.  Bosonohy  9 3 2 4 10:15 11
 13.  Kuřim  10 2 3 5 13:19 9
 14.  Mor. Slavia  10 2 2 6 12:22 8
 15.  Bystrc-Kníničky  10 2 1 7 10:25 7
 16.  Mor. Krumlov  9 1 0 8 9:28 3

V jedenáctém kole je na programu 
mimo jiné také okresní derby Ráječko 
- Boskovice.

 Text a foto z Bystrce 
 Lubomír Slezák

Blanenští muži úspěšně zvládli finále plavecké ligy
BLANSKO - Za premiérové účasti 

blanenských barev se o víkendu konalo 
v Pardubicích odložené finále Mistrov-
ství ČR družstev. Mezi šestnáctku nej-
lepších družstev ČR se blanenští borci 
probojovali velmi těsně na jaře ze semi-
finále ve Zlíně. 

V moderní pardubické padesátimet-
rové aréně se blanenské družstvo před-
stavilo ve složení: Radim Švarc, Milan 
Kučera, Jan Vencel, Michal Vencel, 
Štěpán Pokorný, Milan Musil a Tomáš 
Jašek. Plavce koučoval jejich trenér 
Miroslav Špaček. Cílem blanenské se-
stavy bylo vylepšit šestnáctou příčku 
ze semifinále. Po napínavých bojích, 
které probíhaly po oba víkendové dny, 

stačil nakonec bodový součet z jednot-
livých disciplín na třináctou příčku. Pro 
blanenské plavání je to ale vynikají-
cí výsledek, když vezmeme v úvahu, 
že se republikové soutěže zúčastnilo 
šestaosmdesát družstev z českých a 
moravských klubů a do třetího tedy fi-
nálového kola postoupily již jen sesta-
vy z velkých profesionálních oddílů. A 
mezi nimi se Blanenští vůbec neztratili. 

Nejvíce bodů přinesly štafety na 
čtyřikrát sto polohový závod a čtyři-
krát sto kraul. Na start obou štafet se 
postavila silná čtyřka Milan Kučera, 
Radim Švarc, Michal Vencel a Jan 
Vencel. V cíli z toho byly dva oddílo-
vé štafetové rekordy. Nejvíce bodů pro 

družstvo nashromáždili v jednotlivcích 
Jan Vencel, Radim Švarc a Milan Kuče-
ra. Nejhodnotnější výkon Blanenských 
pak zaplaval Radim Švarc v disciplíně 

sto metrů kraul. Pochvala však patří ce-
lému týmu, neboť se jedná o kolektiv-
ní soutěž, a tudíž každý bod se počítá. 
 Text a foto Věra Vencelová

KONTAKT NA 
INZERCI
telefon: 

774 408 399
e-mail: 

radim@bbnsro.info
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Boskovice a Blansko drží střed 
hokejové tabulky

REGION�-�Krajská�liga�Jižní�Mora-
vy�a�Zlínska�má�za�sebou�čtyři�odehra-
ná� kola.� Některá� utkání� byla� ze� zná-
mých�důvodů�odložena� a� nikdo� neví,�
jestli�se�další�kola�budou�ještě�hrát.

2. kolo: Kroměříž - Boskovice 6:2 
(2:0, 2:0, 2:2). 16.�Jelínek,�16.�Zavřel,�
35.�Štěrba,�38.�Zavřel,�48.�Zavřel,�58.�
Málek�-�47.�Jurča,�59.�Jurča.

Boskovice:� Huzlík� -� Dufek,� Strý-
ček,� Sedláček� D.,� Rosendorf,� Sedlá-
ček� S.,� Švejda,� Benýšek,� Hasoň,� Ju-
rča,� Kozel,� Pelikán,� Štancl,� Hrazdil,�
Hroudný.
Úvodních�deset�minut� se� hrálo�bez�

větších� šancí,� v� 16.� minutě� si�Málek�
najel� do� útočného� pásma� a� překonal�
brankáře� střelou�zápěstím.�O�pár�vte-
řin� později� Zavřel� prostřelil� všechno�
před�sebou.�Ve�druhé�části�Boskovice�
trefily� tyčku,� ale� branky� dávali� opět�
domácí.�V� síti� skončilo� Štěrbovo� na-
hození�od�modré�čáry�a�za� tři�minuty�
byl� Huzlík� překonán� po� individuální�
akci� Zavřela.� Ve� 47.� minutě� skórují�
Boskovice,� ale� za� 48� vteřin� kontruje�
opět� Zavřel.� Domácí� gólovou� tečku�
obstaral�v�58.�minutě�Málek,�hosté�už�
jen�upravili�na�6:2.

Další výsledky 2. kola:� Uherské�
Hradiště� -�Moravské�Budějovice� 2:3,�
Velká� Bíteš� -� Břeclav� 3:6,� Brumov-
-Bylnice�-�Hodonín�0:8,�Uherský�Ost-
roh�-�Uherský�Brod�2:3,�Rosice�-�Blan-
sko�odloženo.

3. kolo: Blansko - Brumov-Bylni-
ce 8:2 (4:1, 1:0, 3:1),�1.�Karpíšek,�7.�
Verner,� 18.� Antoňů,� 20.� Antoňů,� 24.�
Berka,� 50.� Grünwald,� 55.� Malý,� 55.�
Král�-�15.�Macháč,�39.�Krůžela�(TS).

Březina:� Jakubčík� (16.� Hynšt)� -�
Branžovský,� Beutl,� Vlček,� Pokorný,�
Štěrba,� Račický,� Ondráček,� Jarolím,�
Kousalík,�Weiss,�Kozel,�Byrtus,�Vác-
lavík,�Dupljaku.
Už� po� prvních� dvaceti� minutách�

bylo�jasné,�kdo�bude�brát�body.�Domá-
cí� dokázali� velkou� převahu� potvrdit� i�
střelecky�a�vedli�už�po�19.�vteřinách.�
V�závěrečné�části�měli�paradoxně�více�
šancí�hosté,�ale�blanenský�celek�žádné�
drama�nepřipustil.�

Boskovice - Rosice 5:3 (0:1, 2:0, 
3:2),�24.�Hasoň,�28.�Dufek,�47.�Hraz-
dil,�48.�Jurča,�54.�Štancl�-�12.�Svatuš-
ka,�53.�Kučera,�53.�Gonos.
Hosté� začali� tlakem,� několik� skvě-

lých� zákroků� předvedl� Chvátal,� ale�
Rosice�využily�ve12.�minutě�přesilov-
ku.�Ve� druhé� části� se� domácí� zlepšili�
a�po�zásluze�ji�vyhráli�2:0.�Ve�24.�mi-
nutě�šli�do�přečíslení�Jurča�s�Hasoněm�
a� druhý� jmenovaný� srovnal.� O� čtyři�

minuty�později�Dufek�švihem�prostře-
lil�hostujícího�brankáře.�Ve�třetí�třetině�
domácí� během�71�vteřin�odskočili� na�
tříbrankový�rozdíl,�ale�během�53�vte-
řin�v�53.�minutě�se�jejich�náskok�zten-
čil�jen�na�jednu�branku.�Za�minutu�se�
po� individuální�akci�prosadil�Štancl�a�
stanovil�konečný�výsledek�zápasu.

Další výsledky 3. kola:�Hodonín� -�
Uherské�Hradiště�9:4,�Břeclav� -�Kro-
měříž�5:3,�Uherský�Brod�-�Velká�Bíteš�
3:2,�Mor.� Budějovice� -�Uherský�Ost-
roh�4:5�sn.

4. kolo: Hodonín - Blansko 11:6 
(7:2, 1:0, 3:4),� 1.� Jajcay,� 5.� Sajdl,� 8.�
Jajcay,�10.�Jajcay,�13.�Matuškovič,�16.�
Filásek,� 20.� Polák,� 30.� Mikéska,� 41.�
Tomi,�55.� Jajcay,�56.�Polák� -�18.�An-
toňů,�19.�Šmahel,�54.�Šmíd,�57.�Šma-
hel,�59.�Král,�60.�Král.
V� desáté�minutě� hosté� poprvé� stří-

dali� brankáře� (místo� Vlacha� nastou-
pil� Külzer),� v� polovině� druhé� třetiny�

došlo� ke� střídání� brankářů� na� obou�
stranách.� V� bráně� Hodonína� nahradil�
Lunera�Běhal,�na�opačné�straně�se�do�
brány�vrátil�Vlach.
Poslední�tři�branky�zápasu�sice�dali�

hráči�Blanska,�ale�jen�zkorigovali�vy-
sokou�porážku.

Brumov-Bylnice - Boskovice 5:6 
pp. (2:2, 2:2, 1:1, 0:1), 2.� Lysák�T.,�
10.� Vaněk,� 34.� Janíček,� 40.� Krůžela,�
60.�Častulík�-�5.�Kozel,�8.�Štancl,�33.�
Pelikán,�40.�Hasoň,�50.�Dufek,�62.�Pe-
likán.
Do� Brumova� nakonec� odjelo� pou-

ze� dvanáct� boskovických� hráčů,� a� to�
včetně� dlouhodobě� zraněného� Jana�
Švejdy.� Brumovští� po� vyrovnaném�
průběhu�dokázali�ve�vlastním�oslabení�
v�čase�59:57�vyrovnat�na�5:5�a�poslat�
tak� zápas� do� prodloužení.� V� něm� se�
při� pokračující� přesilovce� hostů� trefil�
Pelikán.

Další výsledky 4. kola:� Uherské�
Hradiště� -� Uherský� Ostroh� odloženo,�
Velká� Bíteš� -� Mor.� Budějovice� 3:6,�
Kroměříž�-�Uherský�Brod�1:2,�Rosice�
-�Břeclav�7:4.
�1.�� Hodonín�� 4� 4� 0� 0� 33:11� 12
�2.�� Mor.�Budějovice� 4� 3� 1� 0� 17:11� 10
�3.�� Břeclav� 4� 3� 0� 1� 22:18� 9
�4.�� Uherský�Brod� 4� 3� 0� 1� 9:9� 9
�5.�� Kroměříž� 4� 2� 0� 2� 18:13� 6
 6.  Boskovice 3 1 1 1 13:14 5
 7.  Blansko 3 1 0 2 18:21 3
�8.�� Rosice� 3� 1� 0� 2� 11:14� 3
�9.�� Brumov-Bylnice� 4� 0� 2� 2� 11:25� 3
�10.�� Uherský�Ostroh� 3� 0� 1� 2� 12:14� 2
�11.�� Uherské�Hradiště� 3� 0� 1� 2� 9:16� 1
�12.�� Velká�Bíteš� 3� 0� 0� 3� 8:15� 0

 Text a foto Lubomír Slezák

Podařený motorista se 
vydal na výlet

REGION�-�Na�začátku�září�se�rozhodl�třiatřiceti-
letý� muž� ze� Středočeského� kraje� navštívit� svého�
známého� na� Moravě.� Poté,� co� utratil� veškeré� své�
peníze,� zjistil,� že� nemá� na� cestu� zpátky.� Dostat� se�
domů� za� každou� cenu� se�mu� v� hlavě� zrodil� neob-
vyklý� nápad.� Místo� žádosti� s� prosbou� o� pomoc� u�
kamaráda� se� vydal� na� cestu.� Nejdříve� natankoval�
na� čerpací� stanici� benzin� v� hodnotě� 150� korun� a�
ujel� bez� placení.� Záhy� však� zjistil,� že� za� pár� litrů�
benzínu�se�domů�opravdu�nedostane.�Auto�s�prázd-
nou� nádrží� tak� odstavil� o� pár� kilometrů� dál� v� obci�
Bořitov.�Poté�ve�voze�usnul�a�probudil�ho�až�v�brz-
kých�ranních��hodinách�hlad.�Vydal�se�tedy�do�míst-
ní�prodejny,�kde� se� snažil�vypáčit�vchodové�dveře,�
avšak�bezúspěšně.�Nakonec� se� spokojil� s� pečivem,�
které�našel�na�zadní�rampě�v�uzamčené�skříni,�kter-
ou�násilím�poškodil�a�otevřel.�Jídlem�posilněný�muž�
poté�vyrazil�na�další�lup,�tentokrát�za�účelem�získání�
prostředků� na� cestu� domů.� V� místní� firmě� odcizil�
odřezky� nerezového� materiálu,� které� měl� v� plánu�
zpeněžit.�Tyto�naložil�do�poblíž�stojícího�kontejneru�
na�plastový�odpad�a�vydal�se�ke�svému�vozidlu.�Po-
dezřelé� jednání� neznámého�muže� zaujalo�místního�
občana,� který� celou� věc� oznámil� prostřednictvím�
tísňové�linky�158.�Blanenští�policisté�po�příjezdu�na�
místo�zloděje�ihned�zadrželi�a�převezli�na�policejní�
služebnu.� Svým� jednáním� způsobil� škodu� ve� výši�
téměř�50�tisíc�korun.�Kriminalisty�mu�tak�bylo�sděle-
no� podezření� z� přečinu� krádež� a� poškozování� cizí�
věci.� Vzhledem� k� tomu,� že� byl� třiatřicetiletý� muž�
v� posledních� třech� letech� za� majetkovou� trestnou�
činnost� odsouzen,� hrozí�mu� nyní� v� případě� odsou-
zení�trest�odnětí�svobody�až�na�tři�léta.

Řidič v zatáčce 
nezvládl řízení

JEDOVNICE�-�K�dopravní�nehodě�došlo�ve�stře-
du�30.�září�o�půl�jedenácté�dopoledne�mezi�Jedovni-
cemi�a�Lažánkami.�Z�prvotního�šetření�vyplývá,�že�
čtyřiatřicetiletý� řidič� osobního� vozidla� Fiat� Punto�
pravděpodobně� nepřizpůsobil� rychlost� jízdy� stavu�
vozovky.�

Při� projíždění� levotočivé� zatáčky� dostal� smyk� a�
vyjel�mimo�komunikaci,�kde� �narazil�do�stromu.�Po�
nárazu� bylo� vozidlo� odmrštěno� do� dalšího� stromu�
a� následně� skončilo� částečně� mimo� komunikaci.�
Při� dopravní� nehodě� došlo� ke� zranění� řidiče,� který�
byl� záchranáři� převezen� do� nemocnice.� Předběžná�
škoda� na� vozidle� je� 50� tisíc� korun.� Provedená� ori-
entační� dechová� zkouška� byla� negativní.� Příčiny� a�
okolnosti�havárie�jsou�nadále�v�šetření�blanenských�
dopravních�policistů.�
„Řidiči�pozor.�Dbejte�zvýšené�opatrnosti�při�řízení�

vozidla� na�mokré� vozovce.�Vlhkost� silnice� snižuje�
tření�mezi�pneumatikou�a�povrchem�vozovky,�čímž�
se� mění� chování� motorového� vozidla,� zejména� se�
prodlužuje�brzdná�dráha.�Při�rychlejším�průjezdu�za-
táčkou,�tak�může�dojít�ke�smyku�a�proto�je�potřeba�na�
toto�myslet�a�rychlost� jízdy�přizpůsobit�panujícímu�
počasí,“�uvedla�policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.

 Foto Policie ČR

Zloděj se vloupal do 
prodejny potravin

PETROVICE� -� Po� dosud� neznámém� pachateli�
vloupání�do�prodejny�v�Petrovicích�pátrají�blanenští�
policisté.�K�činu�došlo�v�noci�z�úterý�29.�na�středu�
30.�září.�

Zloděj�si�nejprve�přistavil�žebřík,�který�si�na�místo�
donesl.�Poté�po�něm�vylezl�k�oknu,�kterým�se�násled-
ně�bez�poškození�dostal�do�obchodu.�Zřejmě�vášnivý�
kuřák� šel� najisto.� Zásobil� se� především� tabákem� v�
předběžné�hodnotě�40�tisíc�korun,�na�odcizeném�al-
koholu�pak�vznikla�škoda�ve�výši�tisíc�korun.�Přivo-
laní� policisté�místo� vloupání� a� jeho� �nejbližší� okolí�
ohledali,� provedli� šetření� a� událost� zadokumen-
tovali.� Poté� zahájili� úkony� trestního� řízení� pro� po-
dezření�ze�spáchání�trestného�činu�krádež.�Po�pach-
ateli,� kterému� hrozí� za� spáchanou� trestnou� činnost�
až� dvouletý� trest� odnětí� svobody,� policisté� pátrají.�
 Foto Policie ČR

Motorkář se srazil 
s cyklistou

RÁJEC-JESTŘEBÍ -�V�pátek�2.�října�krátce�před�
půl� čtvrtou� odpoledne� došlo� mezi� Rájcem-Jestřebí�
a� Bořitovem,� v� úseku,� kde� se� kříží� cyklostezka� s�
hlavní�komunikací�k�dopravní�nehodě.�
Osmatřicetiletý�motorkář�jedoucí�po�silnici�II/377�

se�zde�srazil�s�cyklistou,�který�v�tu�dobu�vyjížděl�z�
cyklostezky.�U�nehody�kromě�policie�a�hasičů�asis-
toval� také� vrtulník,� který� transportoval� cyklistu�

do� brněnské� nemocnice.� Motocyklistu� převezl� se�
zraněním� sanitní� vůz� do� boskovické� nemocnice.�
Dechová�zkouška�na�alkohol�byla�prozatím�vylouče-
na� pouze� u� motorkáře,� cyklistovi� byl� vzhledem� k�
charakteru�jeho�zranění�proveden�v�nemocnici�odběr�
krve.� Nehoda� na� pár� desítek� minut� zkomplikovala�
dopravu.�Co�přesně�bylo�příčinou�dopravní�nehody�
vyšetřují�nadále�policisté.

 Foto Policie ČR

Opilý muž řídil 
elektrokoloběžku

REGION� -� Jízda� pod� vlivem� alkoholu� na� elek-
trokoloběžce�se�nevyplatila�šestadvacetiletému�muži�
z�Boskovicka.�Tento�byl�v�sobotu�v�brzkých�ranních�
hodinách�zastaven�a�následně�kontrolován�policejní�
hlídkou�v�Boskovicích,�v�ulici�Lidická.�Provedenou�
dechovou�zkouškou�policisté�v�jeho�dechu�naměřili�
hodnotu� alkoholu� 1,32� promile.�Muž� s� naměřenou�
hodnotou�souhlasil�a�hlídce�doznal,�že�se�před�jízdou�
posilnil� sedmičkou�vína.�Řidiči�nyní�hrozí�bloková�
pokuta�ve�výši�až�do�50�tisíc�korun.
„Upozorňujeme� jezdce� na� elektrokoloběžkách,�

že�ani�za�řídítka�alkohol�v�žádném�případě�nepatří.�
Může� se� zdát,� že� řidiči� koloběžek� nejsou� běžnými�
účastníky� silničního� provozu,� jakmile� jsou� na�
pozemní� komunikaci� a� řídí� i� tyto� „stroje“,� stávají�
se� řidiči,� na� které� se� vztahuje� zákon� o� provozu� na�
pozemních�komunikacích.�Řízení�pod�vlivem�alko-
holu�není�nebezpečné�jen�pro�jezdce,�ale�především�
pro� ostatní� účastníky� silničního� provozu.� Kolo-
běžkáři� tedy� musí� v� silničním� provozu� dodržovat�
stejná�pravidla�jako�například�cyklisté,“�uvedla�po-
licejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.
Během�víkendu�usedli�pod�vlivem�alkoholu� také�

řidiči�vozidel.�U�čtyř�šoférů�skončila�provedená�ori-
entační� dechová� zkouška� na� alkohol� s� pozitivním�
výsledkem.� Nyní� musí� řidiči� počítat� s� následky�
svého�nerozvážného�jednání.

Zloděj vyrazil pro kola 
do kempu

JEDOVNICE�-�Policisté�zahájili�úkony�trestního�
řízení�ve�věci�přečinu�krádež.�Dosud�neznámý�pach-
atel�ze�soboty�na�neděli�4.�října�v�době�od�23.00�do�
3.00�hod�navštívil�místní�kemp�v�Jedovnicích.�Vnikl�
na�terasu�jedné�z�chat,�kde�překonal�lankový�zámek�
jistící� dvě� jízdní� kola,� která� � odcizil.� Jednalo� se� o�
horská�jízdní�kola�značek�Rock�Machine,�typ�Blizz-
er,� černé� barvy� s� oranžovými� nápisy� a� Trek,� šedé�
barvy�s�černými�nápisy.�Majiteli�jízdního�kola�Rock�
Machine� vznikla� škoda� za� 50� tisíc� korun� a�majite-
li� jízdního� kola�Trek� vznikla� škoda� za� nejméně� 72�
tisíc�korun.� Zpracoval Radim Hruška

Fotbalisté Blanska mají na svém kontě další bod
REGION�-�Další�dvě�odehraná�kola�

mají� za� sebou� fotbalisté� FK� Blansko�
ve�Fortuna�Národní�lize.�V�pátém�kole�
hostili� Viktorii� Žižkov,� šesté� kolo� je�
zavedlo�na�hřiště�Vlašimi.

5. kolo: FK Blansko - Viktoria 
Žižkov 1:2 (0:1),�74.�Žák�-�20.�vlastní,�
55.�Diviš.

Blansko:�Halouska�-�Sukup,�Štrbák,�
Buchta,�Klusák,�Kania� (60.�Vasiljev),�
Lahodný,�Kopičár,�Žák,�Harba,�Šašin-
ka�(69.�Bartolomeu).
V�úvodu�mohli�domácí�udeřit,�když�

pokus�Kopičára�Švenger� vyrazil� před�
sebe,�ale�dobíhající�Šašinka�z�dorážky�
trefil�také�jen�brankáře.�A�tak�šli�ve�20.�
minutě� do� vedení� hosté.�Rohový� kop�
prodloužil�Sixta�a�Šašinka�míč�tečoval�
do� vlastní� sítě.�Ve� zbývajících�minu-
tách�první�půle�měly�oba�celky�několik�
šancí,�ale�skóre�se�nezměnilo.

Deset�minut�po�začátku�druhé�půle�
Auer�nacentroval�na�zadní�tyč�a�volný�
Diviš� z� halfvoleje� zvýšil� náskok�Žiž-
kova.�Za�další�dvě�minuty�Buchta�stá-
hl�unikajícího�Batioju�a�viděl�červenou�
kartu.�Jenže�domácí�i�v�oslabení�čtvrt�
hodiny�před�koncem�po�rohovém�kopu�
Žákem� snížili� a� ožili,� ale� šanci� k� vy-
rovnání� si� už� nevytvořili.� Hosté� svůj�
náskok� udrželi� a� vrátili� se� na� druhé�
místo�tabulky.

Další výsledky 5. kola:�Hradec�Krá-
lové�-�Vyšehrad�0:0,�Prostějov�-�Tábor-
sko� 1:1,� Třinec� -� Jihlava� 0:5,� Líšeň� -�
Vlašim�1:0,�Ústí�nad�Labem�-�Chrudim�
1:1,�Varnsdorf�-�Dukla�Praha�2:2.

6. kolo: FC Sellier & Bellot Vlašim 
- FK Blansko 2:2 (1:0),�20.�Vrána,�65.�
Červenka�-�70.�Šašinka,�79.�Žák.

Blansko:�Halouska� -� Ilko� (73.�Ho-
lek),�Štrbák,�Buchta,�Klusák,�Lahodný,�

Bartolomeu� (60.� Šašinka),� Vasiljev,�
Harba,�Kania�(88.�Helebrand),�Žák.
Blansko� se� v� první� půli� nikam� ne-

hnalo,� ale� ve� 20.� minutě� se� do� míče�
z� dobrých� 22� metrů� opřel� Vrána� a�
přesně� mířenou� střelou� otevřel� skóre�
zápasu.
Také�úvod�druhé�půle� patřil� domá-

cím,�ale�Halouska�v�blanenské�brance�
prokazoval� svoje� kvality.�Kapituloval�
až� v� 65.�minutě,� kdy� se� po� přihrávce�
Vávry�dostal�k�zakončení�Červenka,�a�
Vlašim�vedla�o�dvě�branky.
Jenže� už� za� pět�minut� Ilko� odcent-

roval� a�Šašinka� snížil.�O�deset�minut�
později�se�po�chybě�v�rozehrávce�Vla-
šimi� dostal� k�míči� Žák� a� přesnou� ra-
nou�srovnal�stav�zápasu.�Blansko�tak�z�
Vlašimi�přivezlo�cenný�bod.

Další výsledky 6. kola:� Jihlava� -�
Prostějov� 1:2,� Vyšehrad� -� Ústí� nad�

Labem�1:3,�Chrudim�-�Varnsdorf�2:0,�
Dukla� Praha� -� Líšeň� 2:2,� Táborsko� -�
Hradec�Králové� 1:1,� Žižkov� -� Třinec�
odloženo.
1.�Hradec�Králové� 6� 4� 2� 0� 9:4� 14
2.�Žižkov� 5� 4� 0� 1� 10:4� 12
3.�Líšeň� 6� 3� 3� 0� 12:7� 12
4.�Ústí�n.�L.� 6� 3� 2� 1� 10:7� 11
5.�Dukla�Praha� 6� 2� 3� 1� 10:6� 9
6.�Jihlava� 6� 2� 1� 3� 12:10� 7
7.�Chrudim� 5� 2� 1� 2� 5:4� 7
8.�Varnsdorf� 6� 1� 4� 1� 5:6� 7
9.�Prostějov� 5� 1� 3� 1� 4:5� 6
10. Blansko 6 1 3 2 7:10 6
11.�Vlašim� 4� 1� 1� 2� 7:6� 4
12.�Táborsko� 5� 0� 2� 3� 3:8� 2
13.�Vyšehrad� 4� 0� 1� 3� 1:9� 1
14.�Třinec� 4� 0� 0� 4� 3:12� 0
V�sedmém�kole�se�v�Blansku�před-

staví� Táborsko,� v� osmém� kole� jede�
Blansko�do�Jihlavy.  Lubomír Slezák
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Sokolský běh republiky v Jedovnicích
JEDOVNICE� -�Na� 32�místech�České� republiky�

a� ve� dvou�městech�USA� se� 28.� října� uskuteční� re-
gionální� závody� Sokolského� běhu� republiky.� Uni-
kátní�běžecký�závod�tak�přispěje�k�oslavě�říjnového�
výročí.� Jedním�z�míst,� kde� se� závod�poběží,� jsou� i�
Jedovnice.
Závod� se� koná� v� malebné� krajině� Moravského�

krasu,�která�je�zvláště�teď�na�podzim�krásně�zbarve-
ná.�Trasa�je�vytýčená�v�přírodě�v�okolí�jedovnické-
ho�rybníka�Olšovce,�bez�dopravního�provozu,�cesty�
jsou�zpevněné,�z�velké�části�asfaltové.�
Jsou� připraveny� dvě� trasy� pro� děti� (v� délce� 540�

m�pro�děti�do�10�let�a�v�délce�1,4�km�pro�děti�do�15�
let)�a�jedna�trasa�pro�dospělé�–�5,5�km�kolem�rybní-
ka.�Start�i�cíl�závodu�je�v�rekreačním�areálu�Tyršova�
osada.�Pro�závodníky�je�připraveno�občerstvení:�tep-
lá� polévka,� nápoje,� ovoce,� koláče.� Každý� účastník�
obdrží�medaili,�vítězové�diplomy�a�drobné�odměny.
Čas� startu� hlavního� závodu� je� na� všech�místech�

běhu� jednotný,�a� to�ve�14:30�hodin.�Děti�vyrazí�na�
trať�ve�13:00�hodin.�Další�informace�a�registrace�na�
www.behrepubliky.cz.
Před�sto�jedna�lety,�při�příležitosti�prvního�výročí�

vzniku�Československé�republiky,�připravili�sokolo-
vé�do�té�doby�nevídanou�sportovní�akci.�Krátce�poté,�

co� se� s� jejich� zcela� zásadním� přispěním� podařilo�
vybojovat� hranice� nového� státu,� se� rozhodli� připo-
menout� si� nejvýznamnější� státní� svátek� způsobem,�
který�umožňoval�účast�co�největšího�počtu�sokolů�a�
sokolek�z�měst�i�z�venkova.�Vznikl�tak�tzv.�rozestav-
ný�běh�28.�října.�
Dnes� bychom� ho� patrně� nejspíš� mohli� přirovnat�

ke� štafetě� s� olympijskou� pochodní,� která� se� před�
každými� hrami� pořádá� od� roku� 1936.� Místo� ohně�
ale�běžci�v�říjnu�1919�nesli�pouzdro�s�pozdravným�
poselstvím�prezidentu�Masarykovi.�Na�tratích�měří-
cích�celkem�více�než�1�700�km�startujících�v�sedmi�
městech�s�cílem�v�Praze�se�vystřídalo�přibližně�8�500�
běžců.�
Národní�hrdost�chtějí�organizátoři�podpořit�i�nyní�

nově�vzniklým�projektem.� Jeho�druhý� ročník� se�za�
podpory� Sokola� bude� konat� na� několika� místech�
České�republiky�28.�října.

Česká obec sokolská vyhlašuje 8. říjen Památ-
ným dnem sokolů na uctění svých bratrů, kteří byli 
zatýkáni, vězněni, mučeni  během okupace Česko-
slovenska ve II. světové válce. Tímto článkem chce-
me připomenout památku blanenských sokolů. 

Zdeněk KLÍMA, starosta SOKOLA BLANSKO
Narozen�24.�září�1891�

v� Blansku.� Absolvoval�
základní� školu� v� Blan-
sku� a� Obchodní� akade-
mii� v� Brně.� Po� studiích�
byl� bankovním� úřední-
kem.�
Po� vypuknutí� 1.� svě-

tové� války� nastoupil� do�
armády� a� již� 9.� září� byl�
v� Rusku� zajat� a� poslán�
do�Petrohradu.�Hlásil�se�
do�družiny�čsl.�dobrovolníků,�ale�vojáci�nebyli�v�té�
době� přijímáni.�Následně� se� dostal� do�Omska,� pak�
dále�na�Ural�do�jekatěrinské�gubernie,�kde�našel�svo-
ji�budoucí�manželku.�
V�Rusku�se�vypracoval�od�pianisty�v�biografu�až�

na�místo�vrchního�účetního�v�COOPERATIVĚ.�Ve-
dením� této� organizace� byl� vyreklamován� a� v� roce�
1918�oblékl�legionářský�stejnokroj.�Strávil�dva�roky�
v�Chabránu�mezi�Číňany� a� s� předposledním� trans-
portem� odjel� z�Vladivostoku� a� přes� Singapur,� Co-
lombo,�Port�Said�a�Terst�se�dostal�po�6�letech�nazpět�
domů.�V�legii�měl�hodnost�kapitán�pěchoty.
Po� návratu� pracoval� v� obchodě� svého� otce,� na�

dnešní�Hybešově�ulici.�Ten�byl�později�zbořen.�Byl�
váženým�občanem�s�velkým�kulturním�a� společen-
ským�přehledem�a� brzy� se� zapojil� do� společenské-
ho�života.�Byl�pověřen�mnoha�funkcemi�-�předseda�
Jednoty�čs.�Obce� legionářské,� starosta�Obchodního�
grémia�pro�svodní�okres�Blansko,�člen�Národní�rady�
čs.�Odbočky� pro�Moravu� a� v� rocích� 1938� až� 1941�
úspěšným�starostou�TJ�Sokol�Blansko.�
Od� počátku� okupace� republiky� německou� armá-

dou�byl�bedlivě�střežen�gestapem�a�volán�k�četným�
vyčerpávajícím�výslechům.�V� jeho� obchodě� se� ko-
naly�tajné�schůzky�odbojářů.�29.�listopadu�1941�byl�
zatčen�gestapem�a�v�Kounicových�kolejích�tvrdě�vy-
slýchán�a�mučen.�V�lednu�1942�byl�za�tuhých�mrazů�
převezen�do�Osvětimi�a� tam�vysílený� těžkou�prací,�
zmučen�na�těle�i�duši�18.�července�zemřel.

Dalšími obětmi II. Světové války byli: 
Br. František Křenek - stavební� referent� so-

kolské� župy�Krále� Jiřího,� člen� výboru� a� divadelní-
ho� odboru� Sokola� v� Blansku,� Klubu� čs.� Turistů� v�
Blansku�–�narozen�21.8.1884,�vězněn�gestapem�od�
8.10.1941,�umučen�v�Osvětimi�23.3.1942.

Br. Rudolf Toufar - přeborník� ČOS� v� šermu� a�
župní�vedoucí�šermu�sok.�Župy�Krále�Jiřího,�okres-
ní� vedoucí� ilegální�KSČ� za� okupace� na�Blanensku�
–� narozen� 11.11.1907,� zemřel� dobrovolnou� smrtí�
6.2.1940,�když�měl�být�zatčen�gestapem,�aby�zachrá-
nil�ostatní�–�své�spolupracovníky.

Br. Karel Prášil - narozen�6.1.1918,�vedoucí�jed-
né�partyzánské�skupiny�Vela,�byl�zastřelen�gestapá-
kem�při�zatýkání�14.3.1945,�když�se�se�zbraní�v�ruce�
postavil�na�odpor.

Br. Bohumil Oujezdský - pplk.�Ruských�legií,�je-
den�z�vedoucích�organizátorů�odboje�na�Blanensku�
proti� Němcům.� Narozen� 4.11.1890,� vězněn� gesta-
pem�od�14.3.1945�do�13.5.1945.�Zemřel�27.1.1946�
následkem�útrap�ve�vězení�a�v�koncentračním�táboře.

 Čest jejich památce.
Literatura: MOST r. 1938 č. 5. 

MOST r. 1948 ze 17.července

V roce 2019 první ročník běhu republiky navštívila i sokolská sportovní legenda Olga Oldřichová rozená 
Šicnerová - sprintérka účastnice OH v Londýně 1948.

Foto 
Monika 

Šindelková



KOPANÁ
I. A, sk. A
8. kolo: Novosedly - Soběšice 1:2, 

Rajhrad - Slatina odloženo, Zastávka 
- Tišnov 0:2, Slovan Brno - Zbraslav 
3:1, Rajhradice - Želešice 3:2, Kun-
štát - Vojkovice 3:3, Dobšice - Žeb-
ětín 3:0.

9. kolo: Slatina - Kunštát 0:7, 
Soběšice - Rajhrad 1:1, Žebětín 
- Slovan Brno 1:2, Vojkovice - Za-
stávka 1:1, Želešice - Novosedly 4:3, 
Zbraslav - Rajhradice 1:4, Tišnov - 
Dobšice 1:0.

10. kolo: Slovan Brno - Tišnov 
3:1, Vojkovice - Slatina 2:1, Zastáv-
ka - Dobšice 0:2, Rajhrad - Želešice 
0:1, Novosedly - Zbraslav 2:1, Kun-
štát - Soběšice 3:2, Rajhradice - Že-
bětín 2:1.
 1.  Rajhradice  9 8 1 0 37:13 25
 2.  Tišnov  10 8 1 1 22:10 25
 3.  Slovan Brno  10 7 0 3 22:13 21
 4.  Kunštát  10 6 2 2 33:14 20
 5.  Zbraslav  10 6 1 3 17:13 19
 6.  Dobšice  10 4 2 4 19:14 14
 7.  Želešice  10 4 1 5 17:23 13
 8.  Rajhrad 9 3 3 3 13:16 12
 9.  Vojkovice  10 3 3 4 14:20 12
 10.  Soběšice  10 3 2 5 12:15 11
 11.  Novosedly  10 3 1 6 18:33 10
 12.  Zastávka  10 1 4 5 12:18 7
 13.  Žebětín  9 1 1 7 8:15 4
 14.  Slatina  9 0 0 9 7:34 0

I. B, sk. A
8. kolo: Vysočany-Šošůvka - Čebín 

2:1, Babice nad Svitavou - Bohdalice 
1:3, Podolí u Brna - Lelekovice 0:6, 
Medlánky - Kobeřice 3:3, Lipovec - 
Boskovice B 3:6, Vilémovice - Vever-
ská Bítýška odloženo.

9. kolo: Lelekovice - Vilémovice 
5:2, Kobeřice - Rájec-Jestřebí 5:2, 
Bohdalice - Vysočany-Šošůvka 0:3, 
Čebín - Lipovec 1:2, Veverská Bítýška 
- Babice nad Svitavou odloženo, Bos-
kovice B - Medlánky odloženo.

10. kolo: Vysočany-Šošůvka - Ve-
verská Bítýška 4:0, Medlánky - Čebín 
0:2, Podolí - Vilémovice 2:4, Babice 
nad Svitavou - Lelekovice 1:4, Lipo-
vec - Bohdalice 5:1, Rájec-Jestřebí - 
Boskovice B odloženo.
 1.  Lelekovice  9 7 1 1 39:11 22
 2.  Kobeřice  9 5 2 2 26:20 17
 3.  Vilémovice  8 5 1 2 28:18 16
	4.		 Vys.-Šošůvka		 9	 5	 0	 4	 20:20	 15
 5.  Boskovice B  8 4 1 3 27:27 13
	6.		 Rájec-Jestřebí		 8	 4	 0	 4	 19:19	 12
 7.  Podolí u Brna  9 4 0 5 17:26 12
 8.  Babice n. S. 8 3 1 4 16:18 10
 9.  Lipovec  8 3 1 4 19:22 10
 10.  Čebín  10 2 3 5 12:20 9
 11.  Vev. Bítýška  7 2 2 3 9:13 8
 12.  Bohdalice  9 2 2 5 13:22 8
 13.  Medlánky  8 1 2 5 15:24 5

Okresní	přebor
8. kolo: Jedovnice - Velké Opato-

vice 5:0, Letovice - Rudice 2:0, Dr-
novice - Ráječko B 6:5, Kunštát B 
- Doubravice 3:1, Olešnice - Skalice 
3:0, Bořitov - Adamov 2:2, Knínice - 
Olomučany 1:4.

9. kolo: Rudice - Jedovnice 3:2, 
Ráječko B - Knínice 4:1, Velké Opa-
tovice - Kunštát B 1:3, Skalice - Le-
tovice 2:3, Olomučany - Bořitov 3:0, 
Adamov - Olešnice 0:1, Doubravice 
- Drnovice 1:3.

10. kolo: Bořitov - Ráječko B 1:3, 
Jedovnice - Skalice 2:1, Letovice - 
Adamov 2:1, Kunštát B - Rudice 1:0, 
Doubravice - Velké Opatovice 3:0, 
Olešnice - Olomučany 0:2, Drnovice 
- Knínice 4:1.

 1.  Ráječko B  10 7 1 2 36:21 22
 2.  Drnovice  10 7 1 2 31:18 22
 3.  Olomučany  10 7 0 3 31:13 21
 4.  Jedovnice  10 6 2 2 30:20 20
 5.  Doubravice  10 6 1 3 18:14 19
 6.  Letovice  10 6 1 3 21:18 19
 7.  Olešnice  9 5 1 3 18:8 16
 8.  Kunštát B  10 4 2 4 25:25 14
 9.  Knínice  10 3 3 4 28:26 12
 10.  Bořitov  10 3 2 5 18:22 11
 11.  Skalice  10 1 4 5 19:32 7
 12.  Rudice  10 2 1 7 10:24 7
 13.  Velké Opatovice  9 2 0 7 13:30 6
 14.  Adamov  10 0 1 9 4:31 1

III.	třída
8. kolo: Ostrov - Svitávka 1:3, 

Vísky - Cetkovice 1:4, Kotvrdovice 
- Vavřinec 4:1, Sloup - Vranová 1:1, 
Lipůvka - Benešov 2:1, Kořenec - Vo-
děrady 4:1.

9. kolo: Svitávka - Kořenec 1:5, Li-
půvka - Kotvrdovice 2:0, Cetkovice - 
Benešov 10:2, Voděrady - Vísky 4:1, 
Vavřinec - Sloup 2:3, Vranová - Ost-
rov odloženo.

10. kolo: Sloup - Ostrov 2:4, Bene-
šov - Voděrady 0:1, Kořenec - Vranová 
4:1, Kotvrdovice - Cetkovice 2:1, Vísky 
- Svitávka 5:1, Vavřinec - Lipůvka 1:0.
 1.  Cetkovice  8 7 0 1 48:12 21
 2.  Kořenec  9 6 0 3 26:15 18
 3.  Kotvrdovice  9 5 1 3 17:12 16
 4.  Lipůvka  10 5 1 4 17:14 16
 5.  Vavřinec  10 4 3 3 18:16 15
 6.  Svitávka  9 3 3 3 19:21 12
 7.  Voděrady  10 3 3 4 13:22 12
 8.  Vísky  10 3 2 5 15:20 11
 9.  Benešov  10 3 2 5 18:24 11
 10.  Sloup  10 3 2 5 18:37 11
 11.  Ostrov  9 2 3 4 14:18 9
 12.  Vranová  8 1 2 5 7:19 5

IV.	třída
6. kolo: Jedovnice B - Skalice nad 

Svitavou B 1:4, Doubravice nad Svi-
tavou B - Kunštát C 0:8, Vysočany-
-Šošůvka B - Lažánky 1:1, Letovice 
B - Velké Opatovice B 3:1.

7. kolo: Doubravice nad Svitavou B 
- Vysočany-Šošůvka B 0:0, Skalice 
nad Svitavou B - Kunštát C 4:3, Laža-
ny - Letovice B 6:0, Velké Opatovice 
B - Jedovnice B 5:2.

8. kolo: Jedovnice B - Lažany 2:5, 
Velké Opatovice B - Kunštát C nedo-
hráno za stavu 0:1, Doubravice B - Ska-
lice B 3:5, Letovice B - Lažánky 1:6.
 1.  Lažany  7 6 0 1 38:12 18
 2.  Lažánky  7 4 2 1 22:8 14
 3.  Skalice B  7 4 2 1 21:16 14
 4.  Vys.-Šošůvka B  7 3 2 2 17:24 11
 5.  Kunštát C  6 3 1 2 30:10 10
 6.  Letovice B  8 2 1 5 20:27 7
 7.  Doubravice B  7 2 1 4 17:27 7
 8.  Velké Opatovice B  6 1 1 4 11:27 4
 9.  Jedovnice B  7 1 0 6 11:36 3
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Aktuální	stav	přípravy	S(D)43	
a	odstranění	závad	na	I/43

Atletický	podzim	z	říše	snů

REGION - Beseda, kterou inicio-
val spolek Naše voda, z.s. společně se 
senátorkou Ing. Jaromírou Vítkovou a 
městysem Černá Hora k informacím 
ohledně Aktuálního stavu přípravy sil-
nice 43 a odstranění závad na stávající 
I/43, se v plánovaném rozsahu s účastí 
veřejnosti nemohla uskutečnit. 

„Bohužel, aktuální vládní opatření 
v době koronavirové epidemie omezi-
la konání akcí pro veřejnost. Pro mě 
je velmi důležité, aby se k veřejnosti 
aktuální informace dostaly, proto bylo 
natočeno video s pozvanými zástupci 
z ŘSD ČR, MD ČR, JMK, projekční 
kanceláře PK-Ossendorf s.r.o., Kan-
celáře architekta města Brna a Spolku 
pro výstavbu dálnic D35 a D43. Video 
je nyní ve zpracování a předpokládá-
me zveřejnění na webových stránkách 
a sociálních sítích během 14 dní,“ sdě-
lila senátorka Vítková.

Starosta Aleš Luksch všechny 
v Černé Hoře přivítal na pracovní 
schůzce. Senátorka Jaromíra Vítková 
přehledně shrnula důležitá data schů-
zek a aktivit v roce 2020. 

Za Ředitelství silnic a dálnic byl pří-
tomen generální ředitel Radek Mátl a 
vedoucí úseku výstavby silnic Tomáš 

Vyhlídal. Ředitel prezentoval stav pří-
pravy všech úseků stavby S(D)43, kde 
harmonogram plní bez větších prodle-
ní. Úsek Bořitov-Svitávka je ve stupni 
zpracovávání dokumentace pro územ-
ní rozhodnutí, Svitávka-Staré Město a 
D1-Bořitov – zde se bude řešit tech-
nicko-ekonomická studie, následně 
EIA. Tomáš Vyhlídal se zaměřil také 

na prezentaci odstranění bodových zá-
vad na silnici I/43 na území JMK. Přes 
videokonferenci se připojil ředitel od-
boru strategie na Ministerstvu dopravy 
Luděk Sosna, který potvrdil uvedené 
informace.

Náměstek hejtmana Jihomoravské-
ho kraje Martin Maleček shrnul odve-
denou práci na Aktualizaci č. 1 Zásad 

územního rozvoje Jihomoravského 
kraje s akcentem na připomínky, kte-
rých bylo 28 023, a jejich úspěšné vy-
pořádání. 

Vlastislav Novák, ředitel projektové 
kanceláře PK-Ossendorf s.r.o., před-
stavil přípravu úseku Bořitov-Svitáv-
ka a jeho konkrétní dopravní řešení. 
Vedoucí dopravního oddělení Kan-
celáře architekta města Brna, Martin 
Všetečka, představil vizuální podobu, 
která řeší nejen dopravu, ale i krajinu 
a urbanistický pohled. Náhledy mostů, 
přístaviště u přehrady, ale také prů-
chod Bystrcí má již jasnou podobu, 
která vznikla na základě tří urbanistic-
kých studií, kde se promítly tři pohle-
dy a možnosti řešení.

„Jsem ráda, že jsme se i v přísných 
hygienických podmínkách a v malém 
počtu osmi lidí mohli potkat a před-
stavit lidem konkrétní kroky, které 
posouvají realizaci silnice 43. Posun 
od poslední besedy pořádané v březnu 
roku 2019 v Černé Hoře je velký. Již 
brzy bude video ze setkání dostupné 
pro veřejnost, budu o tom informovat. 
Můžete sledovat moje webové i face-
bookové stránky,“ upozorňuje senátor-
ka Vítková. Barbora	Palánová

BLANSKO - Podzimní šňů-
ru závodů začalo naše družstvo 
přípravek na krajském finále  19. září 
ve Slavkově. Pod vedením trenérky 
Martiny Hlaváčkové naši  nejmladší 
vybojovali krásné třetí místo v 
konkurenci třinácti týmu  celého Ji-
homoravského kraje.

Ve stejný víkend měly naše žákyně 
vrchol sezóny v podobě Mistrovství 
České republiky jednotlivců v Třin-
ci. Jednou z nejúspěšnějších atletek 
tohoto mistrovství se stala Veronika 
Jakusidisová, která pro blanenský 
oddíl získala dvě zlata ze sprintů 
na 60 m a 150 m. Ale toto mistrovst-
ví pro klub ASK Blansko přepisovalo 
historii, když naše družstvo děvčat 
ve štafetě na 4 x 60 m získalo bronz. 
Štafeta běžela ve složení Domini-
ka Bezdíčková, Natálie Polčková, 
Kristýna Nollová a Veronika Jakusi-
disová.

Hned za dva dny 22. září čekalo 
naše mladší žáky Mistrovství Jiho-
moravského kraje a opět se naši at-
leti v konkurenci závodníků s celého 
kraje neztratili. Všichni naši získali 
umístění v TOP 10 a mnoho osob-
ních výkonů. Třešničkou pro náš klub 
byla bronzová medaile Patrika Filky z 
vrhu koulí 3 kg.

Naše družstvo žákyň pod vedením 
trenéra Jiřího Ošlejška se v neděli 27. 
září zúčastnilo Mistrovství Moravy a 
Slezska družstev v Břeclavi, děvčata 
skončila na čtvrtém místě.

Na závěr aby toho nebylo dost 
na státní svátek 28. září zajeli naši 
mladší žáci na Mistrovství Moravy a 
Slezska do Olomouce. 

Počasí tentokrát atletům moc 
nepřálo, ale i tak naši mladí atleti zaz-
namenali mnoho kvalitních výsledků 
v TOP 10.
	 Text	a	foto	Martin	Bezdíček

PAMĚTICE - Jeden z chalupářů v 
naší obci - p. Kutěj - získal vyřazené 
malé plastové rozvaděče a z několika 
si vyrobil ptačí budky. 

Každým rokem mu v nich zahníz-
dili ptáci, většinou špačci nebo kosi. 
A protože se s tím pochlubil u nás v 
knihovně a měl na půdě těch rozvadě-
čů ještě 25, zrodil se nápad, vyrobit je 
pro místní děti. 

Aby nešlo jen o jejich rozdání, 
vymysleli jsme dětský den „BUD-
KOBRANÍ“, na kterém si děti budky 
pomalují a přidáme ještě soutěže s 
ptačí tématikou.

Už zbývala jen maličkost – těch 
pětadvacet budek vyrobit. Nic proti 
špačkům a kosům, jsou to také „boží 
stvoření“, ale máme užitečnější ptáč-
ky, např. sýkorky. A tak musel pan 
Kutěj na internet a „vyguglovat“ jak 
má budka pro sýkorky správně vy-
padat. Naštěstí rozměry rozvaděče 
odpovídaly, stačilo jen udělat správ-
ný otvor ve správném místě, budku 
zevnitř vyložit dřevem, aby izolovala 
proti zimě i horku, a přidělat vhodnou 
stříšku.

Ve spolupráci s místním stolařem 
panem Širůčkem se to během pár týd-
nů podařilo a zbýval vybrat termín 

a vše doladit. Z prostředků obce se 
nakoupily barvy a štětce a zvolil se 
den D. Volba padla na sobotu 19. září, 
místem M se stalo pamětické výletiš-
tě ve Skale.

Přihlásilo se dvacet dětí ve věku tři 
až dvanáct let. Počasí nám přálo, bylo 
krásné babí léto. Začátek akce oživil 
příjezd místních hasičů, kteří pomoh-
li s organizací. Následovalo krátké 
vysvětlení proč budka vypadá tak a 
ne jinak a pak už jen rozdání barev 
a štětců.

Sami jsme se divili, co se v našich 
dětech skrývá. Pravda, těm menším 
museli pomáhat rodiče, ale někteří 
starší vytvořily umělecká díla, kte-
rých bude do lesa či na zahradu ško-
da. Všechna nás překvapila jejich 
trpělivost. Na závěr dostalo každé 
dítě na stříšku budky štítek se svým 
jménem. Po společném fotografová-
ní dětí s jejich výtvory následovala 
vědomostní soutěž, po které ještě do-
staly brožurku s obrázky a popisem 
našich ptáčků, pexesa, puzzle a oma-
lovánky s ptačí tématikou.

Následovalo opékání špekáčků. 
Některé děti byly tvorbou tak zaujaté, 
že malovaly až skoro do tmy.

Teď už zbývá dětem poslední úkol. 

Rozvěsit své budky na zahrady či do 
lesa. Všichni se pak budeme těšit, že 
se ptáčkům budou budky s květinka-
mi, sluníčky, stromy a někdy i s abs-
traktními motivy líbit, na jaře v nich 

zahnízdí a vyvedou mladé. Dětem i 
nám dospělým se líbily. A moc.
	 Marcela	Odehnalová	
	 a	Ing.	Svatopluk	Kutěj
	 Foto	Michaela	Odehnalová

Pamětické	„Budkobraní“	přilákalo	rodiče	s	dětmi

Výsledky

Boskovická 
čtyřstovka
BLANSKO,	 BOSKOVICE - Na 

tradičním podzimním soupeření na 
středně dlouhých tratích se v pátek 
sešli v boskovickém bazénu plavci ze 
sedmi spřátelených klubů Jihomora-
vského kraje. Nejmladší kategorie 
bojovala o medaile na dvoustovce 
kraul a starší plavci se představili na 
dvojnásobné trati. 

Pro početné blanenské družstvo 
vybojovaly nejcennější kovy devíti-
letá Eliška Kratochvílová a v kate-
gorii dorostu a dospělých Kateřina 
Demová. Zbylých osm zlatých me-
dailí si rozdělili soupeři z domácího 
oddílu, Komety Brno a Rybky Brno. 
 Věra	Vencelová
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Iktové centrum blanenské 
nemocnice získalo ocenění

BLANSKO� -� Iktové� centrum� (nyní�
Centrum� vysoce� specializované� péče� o�
pacienty�s�ikty)�Nemocnice�Blansko�zís-
kalo� platinové� ocenění� v� rámci� největší�
evropské� iktové� konference� ESO� (Eu-
ropean�Stroke�Organisation)�a� iniciativy�
Angels�za�rok�2019.�Toto�specializované�
pracoviště�je�součástí�neurologického�od-
dělení� blanenské� nemocnice� a� zajišťuje�
komplexní�péči�o�pacienty,�které�postihne�
cévní�mozková�příhoda�(CMP).�
Cílem� iniciativy�Angels� je� zlepšová-

ní� kvality� péče� o� pacienty� s�mozkovou�
příhodou� na� celém� světě.�Ocenění� bylo�
iktovému� centru� Nemocnice� Blansko�
letos�v�září�uděleno�díky�nasazení�lékařů�
a�zdravotních�sester�neurologického�od-
dělení�pod�vedením�primáře�Dušana�Te-
nory�a�celého�managementu�nemocnice,�
pro� který� je� cerebrovaskulární� program�
v�blanenské�nemocnici� jednou�z�priorit.�
Cenu�by�měli�zástupci�nemocnice�převzít�
v� prosinci� na� Cerebrovaskulárním� kon-
gresu�v�Mikulově.�
„Za� ta� léta,� co�vykonávám�službu�na�

neurologii,�se�péče�o�pacienty�s�CMP�po-
sunula�vpřed�ohromným�způsobem.�Jis-
tým�vzorem�pro�neurology�byla�například�
kardiologická�centra�a�péče�o�pacienty�se�
srdečním�infarktem.�A�takhle�podobně�je�
již� nyní� postaráno� o� lidi� s� akutní�CMP.�
Nejen� to� –�Česká� republika� je� v� péči� o�
pacienty�s�iktem�vůbec�na�úrovni�nejvy-
spělejších�států,�jako�je�třeba�Německo�či�
Rakousko,“�zmínil�primář�neurologické-
ho�oddělení�Dušan�Tenora.�
Ocenění� se� uděluje� za� vybrané� časo-

vé� období� na� základě� několika� kritérií�
hodnotících� kvalitu� poskytované� péče,�
například� času� od� příjezdu� pacienta� po�
zahájení� rekanalizační� léčby� či� četností�
provádění� rutinního� screeningu� poruch�
polykání.�„Právě�rychlost�od�příjezdu�pa-
cienta�po�poskytnutí�specializované�tera-
pie�je�velmi�důležitá�pro�úspěšnost�léčby.�
Čím�dřív�se�léčba�podá,�tím�víc�buněk�se�
zachrání;� každou�minutu� odumírají� dva�
miliony�neuronů,“�zdůraznil�Tenora.
Cerebrovaskulární� program� byl� v�

blanenské� nemocnici� zahájen� již� v� roce�

2000� společně� se� vznikem� iktové� jed-
notky.�Blanenská�neurologie�má�tedy�za�
sebou� dvacetileté� zkušenosti� v� oboru.�
Nejedná� se� jen� o� řešení� akutních� stavů,�
které�zabezpečuje� iktová� jednotka.�Péče�
o�pacienta�postiženého�cévní�mozkovou�
příhodou� si� žádá� komplexní� přístup,� na�
němž�se�podílí�JIP�neurologického�oddě-
lení,� neurologické� standardní� oddělení,�
radiologie,� interna,� lůžková�rehabilitace,�
logopedie,�psycholog�a�další.�
Blanenská�nemocnice�získala�statut�Ik-

tového�centra�1.�8.�2013�a�byla�zařazena�
do�sítě�specializovaných�pracovišť�v�Čes-
ku.�Těch�je�u�nás�v�současné�době�pěta-
čtyřicet,�což�je�dostatečně�hustá�síť,�aby�
byla�pacientům�s�iktem�zajištěna�skuteč-
ně�kvalitní�zdravotnická�péče.�Podle�Du-
šana�Tenory�se�díky�tomu�zvyšují�šance�
pacientů�na�včasnou�odbornou�péči,�která�
jim�může�zachránit�život�nebo�zmírnit�ná-
sledky�onemocnění.�
Důležité� je� také� nemoci� předcházet.�

To�znamená�v�prvé�řadě�dodržovat�zdra-
vý� životní� styl,� který� zahrnuje� dostatek�

pohybu�a�zdravou�stravu,�dále�nekouřit,�
nepřehánět�to�s�alkoholem,�snažit�se�vy-
varovat�stresu...�
Neurologické� oddělení� Nemocnice�

Blansko�disponuje�třiceti�lůžky.�„Kolek-
tiv�neurologického�oddělení�Nemocnice�
Blansko,�ale�i�celý�tým�spolupracujících�
odborníků� napříč� celou� nemocnicí,� si�
zaslouží� poděkování� nejen� za� výborné�
umístění�v�mezinárodní�a�velice�prestižní�
soutěži,� ale� především� za� svoji� dlouho-
dobou�vysoce�kvalitní�práci,“�uvedla�ře-
ditelka� blanenské� nemocnice�Vladimíra�
Danihelková.�
Nemocnice�Blansko�uspěla�v�kritériích�

ESO�Angels� v� minulost� již� několikrát.�
Za� rok� 2017� získala� platinové� ocenění,�
za�rok�2018�dokonce�diamantové.�„Je�to�
ocenění�práce�všech�kolegů,�kteří� se�na�
péči�o�pacienty�s�cévní�mozkovou�přího-
dou�podílejí.�Výsledek�je�pro�nás�závaz-
kem�do�dalších�let�a�ocenění�se�budeme�
snažit� získat� další� roky� znovu,“� uzavřel�
Dušan�Tenora.�

 Marie Kalová
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Mladí baseballisté jsou třetí sezónu 
nejlepším týmem v ČR

BLANSKO� -� Olympia� Blansko�
sklízí�ovoce�za�výbornou�práci�s�mlá-
deží.�Blanenští�kluci�přesvědčili�i�le-
tos,� že� patří� mezí� špičku� na� českém�
baseballovém� poli.� V� závěru� letošní�
sezóny� se� tým� mladých� baseballistů�
svými�výkony�blýskl�v�Českém�base-
ballovém�poháru�v�Hluboké�nad�Vlta-
vou,�kde�zvítězil�v�kategorii�U10.
O�vítězství�se�postaralo�silné�jádro�

týmu,� který� už� v� roce� 2018� opano-
val�prestižní� turnaj�FirstCup�a� zvítě-
zil� v� Českém� baseballovém� poháru�
(ČBU)�v�kategorii�U�8.�Loni�vybojo-
val�fantasticky�titul�Mistrů�ČR,� letos�
sbírku�doplnil�o�další�zlato.
Pod� vedením� trenérů� Jaroslava�

Krejčíře� a� Marka� Novotného� odjeli�
blanenští� hráči� do� Hluboké� nad� Vl-
tavou�na�nejdůležitější� turnaj� sezony�
v�kategorii�hráčů�do�10�let�ČBP�U10.�
Turnaj,� který� proběhl� třetí� víkend�
v�září,�bohatě�obsadilo�17�kvalitních�
týmů� z� celé� ČR� od� Plzně� až� po�Os-
travu.
Olympia�Blansko�měla�na�první�den�

turnaje�naplánovány�dva�zápasy.�Bla-
nenští� kluci� začali� rozpačitě� prohrou�
6:9� proti� soupeři� z� regionu�Nuclears�
Třebíč.�A� to� nebyl� začátek,� který� si�
tým,� coby� obhájce� titulu� nejlepšího�
týmu� ve� své� kategorii,� představoval.��
Klukům�se�ale�po�„studené�sprše“�ví-
tězných� třebíčských� odpalů� podařilo�
zkoncentrovat� a� druhý� páteční� zápas�
nad�týmem�Orli�Choceň�vyhráli�8:2.
V�pátek� usínali� s� tím,� že� v� sobotu�

musí�hned�v�prvním�utkání�zabojovat�
a�nad�Hrochem�Brno�vyhrát�minimál-

ně�o�4�body,�aby�měli�šanci�na�postup�
ze� skupiny� do� čtvrtfinále� a� dalšího�
boje�o�medaile.�Oproti�pátečnímu�dni�
se�na�hřiště�postavil� tým�ve�své�plné�
fyzické� i� mentální� síle.� Kluci� nepo-
nechávali� nic� náhodě� a� s� obrovskou�
podporou� svých� fanoušků� zvítězili�
nad�Hrochem�Brno�8:3.�Olympia� tak�
postupila�do�čtvrtfinále�jako�první�ze�
skupiny.
V� dalším� utkání� blanenští� kluci�

ukázali� své� schopnosti� a� naprosto�
přesvědčivým�výkonem�a�silnými�od-
paly�do�zadního�pole�převálcovali�Ea-
gles�Praha�16:3.�Zdálo�se,�že�Olympia�
Blansko�má� již� splněno,�když�postu-
puje�do� semifinále�a�dostala� se�mezi�
nejlepší� čtyřku� turnaje,� kde� už� byla�

natolik� silná� konkurence,� že� zápasy�
mohly�dopadnout�ve�prospěch�koho-
koliv.�Vítězná� nálada,� která� zavládla�
v� týmu�blanenských�hochů,�však�dá-
vala� vnitřní� a� raději� nahlas� nevyslo-
vovanou�naději,�že� i� letos�mají�šanci�
pomýšlet�na�nejvyšší�metu�v�turnaji.
Ještě�v� sobotu�nastoupila�Olympia�

v� semifinále� proti� silnému� soupeři�
Cardion� Hroši� Brno.� Kluci� věděli,�
že� nesmí� nic� podcenit.� Znají� chuť�
vítězství�a�zároveň�zrádnost�basebal-
lu,�kdy�jediný�zdařilý�odpal�soupeře,�
nebo� chyba� v� obraně� v� poli,� může�
rozhodnout�zápas.�Všichni�z�týmu�se�
koncentrovali� na� své� výkony� a� pod-
porovali�se.�I�méně�zkušení�hráči�byli�
oporou� a� proměňovali� své� šance� na�

pálce.� Ještě� v� pátek� neuvěřitelné� se�
v� sobotu� stalo� skutečností,� Olympia�
zvítězila�nad�Hrochy�7:5�a�postoupila�
do�finále!
V�druhém�semifinále�poráží�Kotlář-

ka� Praha� Draky� Brno.� O� nedělním�
soupeři� je� bylo� rozhodnuto.� Neděl-
ní� finálový� zápas� začala� Olympia�
v�obraně.�Kotlářka�na�pálce�ale�hned�
ze�startu�nadělila�blanenským�klukům�
5�bodů.�Mladí�Olympané�na�ně�v�do-
hrávce�první�směny�nedokázali�zare-
agovat� a� prohráli� 0:5.�Nejtěžší� začá-
tek� zápasu,� jaký� mohl� nastat.� Kluci�
však� ukázali� svou� na� svůj� věk� neu-
věřitelnou� mentální� sílu� a� nenechali�
se� rozhodit.� Ve� finále� pak� předvedli�
naprosto� fantastický�baseball� s�úžas-
nými� zákroky.� Týmový� duch� a� vůle�
každého� z� hráčů� blanenské� sestavy�
vedla�Olympii�k�bodu�za�bodem.�Před�
dohrávkou� zápasu� prohrávalo� Blan-
sko� 6:7� a� šlo� na� pálku.� Pro� zisk� po-
háru�muselo�stáhnout�minimálně�dva�
body.�V�neuvěřitelném�finiši�blanen-
ští�baseballisté�od�začátku�plnili�mety�
a�předváděli�krásný�odpal�za�odpalem�
až�do�vyrovnávacího�7.�doběhu.�V�na-
prosté�euforii�pak�s�plnými�metami�za�
stavu� 7:7� zvítězila� rozhodující� odpal�
a�Olympia�Blansko�zvítězila�8:7.
Baseballovými� šampiony� v� kate-

gorii�U10�se� stal� tým:�Lukáš�Hanák,�
Martin�Fajmon,�David�Sitar,�Dominik�
Štěpánek,� Jan� Novotný,� Jan� Kučera,�
Radek� Doležel,� David� Grepl,� Adam�
Latner,�Vojta�Klein,�Šimon�Bruckner

 Radka Sitarová
 Zdroj: www.blansko.cz

Sraz svitáveckých spolužáků po šedesáti letech
SVITÁVKA� -�V�pátek� 4.� září� 2020�

se� uskutečnilo� setkání� spolužáků,� kteří�
před� šedesáti� lety� ukončili� školní� do-
cházku�ve�škole�ve�Svitávce.�Hlavní�sta-
rost�o�zdárný�průběh�měli�obětaví�spolu-
žáci�Saša�Šaršonová/Tausíková,�Ludvík�
Randula,�Jiří�Lukeš�a�Jaroslav�Mazal.�
Přes�trvající�koronavirovou�pandemii�

proběhl� sraz� v� letovickém� hotelu� Der-
mot� v� srdečné� atmosféře.� Bohužel� ve�
Svitávce�již�nejsou�potřebné�prostory�ke�
konání�takovýchto�akcí.�Někteří�z�nás�se�
již�dlouhá�léta�neviděli.�Hlavní�tíha�zdár-
ného�průběhu�byla�na�Jirkovi�Lukešovi,�
který�se�snažil�oslovit�všechny�telefonic-
ky�nebo�elektronicky�několikrát.�
Z� 39� nahlášených� účastníků� se� do-

stavilo�19.�Ostatní�se�na�poslední�chvíli�
omlouvali.�Většinou�z�obavy�z�korona-
viru� anebo�vážných� rodinných� či� zdra-
votních� problémů.� Po� uvítacím� přípit-
ku� proběhla� prezentace,� aby� se� někteří�
poznali.� Následovalo� uctění� památky�
těch,� kteří� již� nikdy� nepřijdou.� Potom�
byla� volná� zábava,� kdy� si� mohl� popo-
vídat� každý� s� každým.�To� jsme� se� do-
věděli�nových�věcí�z�mládí� i�ze�života.�
Při�loučení�si�téměř�všichni�přáli�opětné�
setkání.� I�když� jsme�se�nesešli�všichni,�
tak�by�se�dalo�říct,�že�se�nám�školní�sraz�
náramně�vydařil.
Příští� rok� se� plánuje� nové� setkání� –�

pětasedmdesátníků.�
 Magda Ditrichová

Řádková inzerce
Koupím tovární malotraktor�čes-

ké�nebo� slovenské�výroby�Vari/Tera/
Agzat,�MT,� TK� atd.�Může� být� i� po-
škozený.� Nabídněte� prosím,� děkuji.�
 Tel.: 731 487 850

Daruji starší válendu� s� úložným�
prostorem� za� odvoz.� Prodám psací 
stůl� tm.� dub,� 4� zásuvky,� 110/60/73�
cm�(š/h/v).�� Tel.: 776 873 166

ZABĚHL SE MLADÝ PES,�VL-
ČÁK?,� SPADENÉ� JEDNO� UCHO.�
PSA�BYCH�SI�NECHAL�PO�DOHO-
DĚ� S� MAJITELEM,� SÁM� PES� SE�
NEPŘIBLÍŽÍ.

Kontakt na bertynek@seznam.cz 
nebo tel.: 723 238 868

Prodám brambory�krmné�3,-�Kč/
kg.�� Tel.: 721 015 273

Prodám kvalitní jablka�na�usklad-
nění�nebo�pasterizovaný�mošt.�Bližší�
informace�na�tel.: 603 945 673

ZD Sebranice příjme 
na kravín do Svitávky 

ošetřovatele 
mzda 17 - 19 000,- Kč

Kontakt: 
e-mail: vkk.svitavka@tiscali.cz, 

tel.: 737 259 234.

REGION -� Ve� čtvrtém� kole� ligo-
vých�kuželkářských�soutěží�přijely�do�
Blanska� celky� Zlína.� I� přes� relativně�
jednoznačné�výsledky,�šlo�o�vyrovna-
ná�měření�sil,�která�rozhodlo�35�resp.�
34�kuželek.�Po� čtvrtém�kole� tak�mají�
oba� blanenské� týmy�dvě� výhry� a� dvě�
porážky.

1. liga žen
4. kolo: KK Blansko - KC Zlín 

1,5:6,5 (3333:3368).�Musilová� -�Tro-
chtová� 3:1� (548:529),�Kalová� -�Men-
šíková� 2:2� (545:547),� Nevřivová� -�
Jankových� 2:2� (551:575),� Ševčíková�
-�Matlachová�2:2�(607:607),�Daňková�
-�Zimáková�1,5:2,5�(536:563),�Wendl�-�
Šustková�2:2�(546:547).
�1.�� Náchod� 4� 4� 0� 0� 25.0:7.0� 8
�2.�� Slavia�Praha� 4� 2� 1� 1� 20.0:12.0� 5
�3.�� Rosice� 2� 2� 0� 0� 12.0:4.0� 4
�4.�� Rokycany� 3� 2� 0� 1� 13.0:11.0� 4

�5.�� Jihlava� 3� 2� 0� 1� 12.0:12.0� 4
 6.  Blansko 4 2 0 2 16.5:15.5 4
�7.�� Přerov� 3� 1� 0� 2� 11.0:13.0� 2
�8.�� Kon.�Praha� 3� 1� 0� 2� 10.0:14.0� 2
�9.�� Val.�Meziříčí� 4� 1� 0� 3� 12.0:20.0� 2
�10.�� Zlín� 4� 1� 0� 3� 10.5:21.5� 2
�11.�� Zábřeh� 4� 0� 1� 3� 10.0:22.0� 0

2. liga mužů
4. kolo: KK Blansko - KC Zlín 

2:6 (3274:3308). Jakub� Flek� -� Fojtík�
2:2� (567:588),� Musil� -� Kolařík� 2:2�
(522:549),�Lukáč�-�Janás�1:3�(531:531),�
Havíř�-�Ivaniš�2:2�(550:540),�Sehnal�-�
Málek� 2:2� (552:559),� Roman� Flek� -�
Abrahám�2:2�552:541).
�1.�� Přerov�� 4� 3� 0� 1� 21.5:10.5� 6
�2.�� Zlín� 4� 3� 0� 1� 21.0:11.0� 6
�3.�� Kamenice�n.�L.� 4� 3� 0� 1� 20.0:12.0� 6
�4.�� Mor.�Slávia� 4� 3� 0� 1� 19.0:13.0� 6
�5.�� Vsetín� 3� 2� 0� 1� 13.0:11.0� 4
�6.�� Horní�Benešov� 4� 2� 0� 2� 18.0:14.0� 4

�7.�� Vracov� 4� 2� 0� 2� 17.0:15.0� 4
 8.  Blansko  4 2 0 2 16.0:16.0 4
�9.�� Husovice�B� 4� 2� 0� 2� 13.5:18.5� 4
�10.�� Rychnov�n.�Kn.� 4� 1� 0� 3�� 8.5:23.5� 2
�11.�� Olomouc�� 3� 0� 0� 3�� 9.5:14.5� 0
�12.�� Dubňany� 4� 0� 0� 4� 7.0:25.0� 0
V� sobotu� 26.� září� hostí� Blansko�

Zlín,�desátého�října�přijede�do�Blanska�
Vracov.�� (les)

Kuželkářské týmy Blanska prohrály V rámci 10. ročníku Dne architektury se v neděli 4. října konala v Boskovicích Procházka se Zdeňkem Fránkem, architektem města, kterou iniciovala senátorka 
Jaromíra Vítková, která se procházky i zúčastnila.   FOTO MONIKA ŠINDELKOVÁ



Blansko vybralo projektanta 
přestavby lázní

BLANSKO - Firmu, která navrhne 
podobu nových krytých lázní, nyní vy-
bralo město Blansko. Na projektanta 
stavby, která má zcela nahradit chátra-
jící budovu stávajících lázní, vypsalo 
výběrové řízení letos v červenci. Bu-
dova, která bez zásadní rekonstrukce 
funguje od roku 1976, je totiž na hra-
nici životnosti.

„Firmy mohly své nabídky posílat 
do 2. září. Do výběrového řízení na 
zhotovení projektu se nakonec přihlá-
sili čtyři zájemci. Komise posuzovala 
celkovou nabídkovou cenu ale i kvali-
tu projektového týmu,“ popsal vedou-
cí investičního oddělení Marek Štefan. 
„Vítězem výběrového řízení se nako-
nec stala firma Ateliér 99. S ní nyní 
probíhají jednání vedoucí k uzavření 
smlouvy,“ dodal.

Společnost Atelier 99 už v minulosti 
projektovala například podobu nové části 
bazénu v Brně v Lužánkách, modernizaci 
bazénu v brněnské části Komín, přístav-
bu brouzdaliště v Kuřimi nebo administ-
rativní halu blanenské Atony. 

Jaká bude nová podoba blanenských 
lázní, které ročně navštíví přes 75 ti-
síc plavců převážně z řad školáků, by 
mělo být jasnější v průběhu příštího 
roku. Nová budova by měla pojmout 
plavecký bazén i část určenou pro 
wellness a rekreaci.

„Cena díla je z rozhodnutí zastupi-
telstva omezena na 220 milionů korun. 
Z toho také vycházela předpokládaná 
hodnota veřejné zakázky na zhotove-
ní projektu, ta byla 10 milionů korun. 
Nakonec se vše podařilo vysoutěžit za 
necelého 7,5 milionu korun,“ popsal 
Marek Štefan.

Zelenou pro stavbu nové budovy 
lázní na místě těch stávajících dali loni 
v prosinci blanenští zastupitelé. Původ-
ně chtělo město, jen rekonstruovat bazé-
novou vanu. Po analýze, která prověřila 
nutné náklady na postupnou generální 
opravu nefunkčních částí stávajícího ob-
jektu a možné rozšíření wellness části, 
nakonec zastupitelé upřednostnili zbou-
rání budovy a stavbu moderního krytého 
bazénu na jejich místě.
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Na dětském oddělení boskovické 
nemocnice nově otevírají obvodní 
ambulanci pro děti a dorost

BOSKOVICE - Dětské oddělení boskovické 
nemocnice připravilo novinku. V těchto dnech za-
číná fungovat obvodní dětská ambulance pro děti 
a dorost. Primárně je určena pro Letovice a okolí, 
ale jejich služeb mohou využívat i děti ze širokého 
okolí. Více informací nejen o nové ambulanci při-
dal v rozhovoru pro Zrcadlo primář dětského oddě-
lení Michal Klimovič.

Proč jste se rozhodli otevřít v rámci oddělení 
obvodní ambulanci?

Nápad přišel už v loňském roce, kdy jsme začali 
začali reagovat na to, že v regionu začínají chybět 
obvodní lékaři pro děti a dorost. Kritická situace 
byla hlavně v Letovicích, kde zůstali zcela bez 
dětského lékaře. Tehdy nás oslovilo vedení letovic-
ké radnice. Nutno podotknout, že dětské oddělení 
mělo ještě před revolucí několik obvodů. V deva-
desátých letech se postupně šlo cestou soukromých 
lékařů. Původní lékaři ale stárnou a noví nejsou. 
Abychom mohli obvod znovu otevřít, museli jsme 
získat atestaci pro obvodní lékařství. Poté jsme se 
jako nemocnice přihlásili do vypsaného výběrové 
řízení na obvodního lékaře do Letovic. Výběrové 
řízení přivítala VZP, podporovala nás v tom stejně 
jako Jihomoravský kraj. 

Absolvovali jste výběrové řízení, proč se am-
bulance otevírá až nyní?

Výběrové řízení jsme absolvovali vloni, smlouvu 
jsme dostali, ale bylo to napadeno ze strany stáva-
jících obvodních lékařů jako nesystémové řešení. 
Celá věc se proto zdržela. Ambulance měla začít 
fungovat už počátkem letošního roku. V březnu 
začala epidemie kovidu-19 a smlouvu jsme tak do-
stali až v červnu. Všechno jsme připravili a začala 
druhá vlna epidemie. I přes to bych chtěl v sou-
časné době začít registrovat první pacienty. Ambu-
lance je určena hlavně pro letovické děti, ale přijít 
a zaregistrovat se může každý. Máme nakoupené 
vybavení i zajištěné prostory v nemocnice, takže 
můžeme začít.

Není nevýhodou, že budou muset rodiče s 
dětmi dojíždět z Letovic do boskovické nemoc-
nice? 

Dojezdová vzdálenost není tak velká. Naopak 
jako velkou výhodu vnímám fakt, že máme v zá-
dech celou nemocnici - laboratoře, rentgen, CT a 
další specializace a samozřejmě máme možnost 
nemocného v případě potřeby hospitalizovat, tak-
že nemusí nikam jinam jezdit. Je tady i lékařská 
pohotovostní služba pro děti, takže máme ucelený 
komplex.

V roli primáře dětského oddělení jste již ně-
kolik let. Můžete přiblížit cestu, kterou se vám 
podařilo ujít?

Dětské oddělení Nemocnice Boskovice tady fun-
guje od počátku nemocnice. Vystřídala se v něm 
celá plejáda primářů. Já jsem nastoupil na oddělení 
1. února 2014. Tehdy to bylo v situaci, kdy byla 
poměrně velká personální krize. Bylo nutné začít 
zcela od začátku, a to personálním zajištěním hlav-
ně ze strany lékařů. Bylo jasné, že je potřeba získat 
nejlépe lékaře, kteří jsou z tohoto regionu. Počátky 
byly opravdu krušné - bylo například potřeba ob-
novit akreditaci na celý vzdělávací proces lékařů 
- to byla prioritní záležitost. Tím pádem jsme mohli 
zajistit, aby absolventky, které k nám nastoupily, 
mohly absolvovat kompletně celý atestační pro-
gram v této nemocnici s nutnými stážemi. Dalo to 
předpoklad k tomu, abychom mohli začít perso-
nálně naplňovat oddělení. Přijaly se první absol-
ventky a začalo vzdělávání nových lékařů, zároveň 
bylo třeba zajistit služby na oddělení, proto jsme 
nasmlouvali atestované dětské lékaře z Brna. V 
prvním roce a půl se podařilo zachránit kontinuitu 
oddělení. V současné době tady máme atestované, 
erudované lékařky, které mají dostatečnou praxi, 
aby mohly pokračovat i jako lékařky na vedoucích 
funkcích.

Začala také obnova oddělení, co se týká vyba-
vení a podobně?

Když jsem přišel, tak byla po částečné rekon-
strukci dětská JIP, ale vpodstatě bylo oddělení 
neměnné od svého založení. V roce 2015 začala 
rekonstrukce prvního oddělení pro nejmenší děti s 
maminkami. Tam se šlo cestou pokojů, kdy každý 
má své sociální zařízení a je pro jedno dítě s rodi-
čem. Rekonstrukce byla docela dlouhá, kompletní 
včetně nábytku s výborně udělaným designem. Je 
to velmi hezké oddělení, které nám závidí i brněn-
ská pracoviště. Po asi půl roce po dokončení se roz-
jela druhá etapa, to znamená oddělení větších děti 
a jednotka intenzivní péče, která se zásadně pře-
dělala, aby vyhovovala dnešním standardům. Zá-
roveň se rekonstruovaly ambulance. V plánu bylo 
také modernizovat novorozenecké oddělení, ale k 
tomu zatím nedošlo. 

V současné době se ale musíte kvůli epidemii 
poněkud uskromnit...

Před čtrnácti dny došlo k tomu, že byl velký ná-
růst pacientů s kovidem-19. Stávající prostory pře-
staly stačit a bylo rozhodnuto, že gynekologické 
oddělení se přesune do prostor dětského oddělení 
pro malé děti a my jsme stlačili všechny děti na 
jedno oddělení. Pacienti s kovidem nebo čekající 
na vyšetření byli přesunuti do prostor gynekologic-
kého oddělení. Během několika málo hodin jsme 
tak byli nuceni přesunout gynekologii na dětské a 
malé děti o patro výše. Že všechno proběhlo hladce 
je velká zásluha hlavně našich sester. Vše bylo vy-
řešené během tří hodin. Nicméně je to jen dočasné 
opatření do chvíle, kdy se podaří zvládnout epide-
mii. Poté půjde všechno do starých kolejí. 

 Radim Hruška, foto Jaroslav Oldřich

Z celého srdce chci poděkovat 
zdravotníkům Nemocnice Boskovice:

náměstku pro LPP prim. MUDr. V. Zemánkovi, 
prim. MUDr. R. Bouskovi, prim. MUDr. J. 

Králové, lékařům: MUDr. J. Vlachovi, MUDr. 
O. Dokoupilovi, MUDr. T. Csipakové, staničním 

sestrám a jejich ošetřovatelskému personálu: 
Ivetě Bílkové, Mgr. Věře Fellnerové a Drahomíře 

Šmerdové za vysoce profesionální a etický 
přístup po dobu hospitalizace 

pana Stanislava Oldřicha z BOSKOVIC. 
Při současné nelehké situaci ve zdravotnictví mu byla 
poskytnuta maximální péče s nadstandardní psychickou 
podporou. S pokorou děkuje manželka. 

 Zdena Oldřichová

Žáci boskovické ZUŠ malují opěrnou zeď
BOSKOVICE - Začátkem měsíce 

října se Základní umělecká škola Bo-
skovice pustila se svými žáky z míst-
ních škol (ZŠ a Gymnázia) společně 
se studenty boskovické Střední peda-
gogické školy do realizace vítězné-

ho návrhu výmalby betonové opěrné 
zdi v malebném Pilském údolí, který 
v minulém školním roce vytvořili žáci 
základní umělecké školy pod vedením 
učitelky výtvarné tvorby Magdaleny 
Chumchalové.

Akce vznikla na podnět místostaros-
ty města Boskovice Lukáše Holíka a 
z šesti návrhů pak v březnu letošního 
roku obyvatelé Boskovic vybírali hla-
sováním.

Dvacet mladých malířů ve věku od 

dvanácti do osmnácti let pojalo práci 
zodpovědně a osobitě, takže věříme, 
že jejich snaha přispěje ke zkrášlení 
vstupu do přírodně působivého bosko-
vického podhradí.  ZUŠ Boskovice

 Foto Josef Žemla

„Stávající lázně jsou už opravdu 
nevyhovující. Služby Blansko, které 
lázně provozují, opakovaně řeší potí-
že technického rázu, zastaralé rozvody 
i technologie i problémy vyplývající 
z nestabilního podloží. Limitem je 
také dvoupodlažní budova, která není 
bezbariérová,“ popsal místostarosta 
František Hasoň.

„Nová budova lázní umožní vyu-
žití moderních technologií, nabídne 
centralizovaný bezbariérový vstup do 
všech prostor objektu, postavená bude 

z moderních materiálů, což přinese 
i úsporu provozních nákladů a po-
dobně. Vodu bude možné dopouštět 
z nedaleké studny a ne z vodovod-
ního řádu, zužitkovávat chceme také 
odpadní teplo,“ přiblížil starosta Jiří 
Crha.

Plavci se ale zatím omezení provozu 
obávat nemusejí. „Chceme zachovat 
provoz co nejdéle. Počítáme s tím, že 
minimálně do podzimu roku 2022, kdy 
by mohly začít práce na demolici,“ do-
dal starosta.  Zdroj: www.blansko.cz



Blansko vybralo projektanta 
přestavby lázní

BLANSKO - Firmu, která navrhne 
podobu nových krytých lázní, nyní vy-
bralo město Blansko. Na projektanta 
stavby, která má zcela nahradit chátra-
jící budovu stávajících lázní, vypsalo 
výběrové řízení letos v červenci. Bu-
dova, která bez zásadní rekonstrukce 
funguje od roku 1976, je totiž na hra-
nici životnosti.

„Firmy mohly své nabídky posílat 
do 2. září. Do výběrového řízení na 
zhotovení projektu se nakonec přihlá-
sili čtyři zájemci. Komise posuzovala 
celkovou nabídkovou cenu ale i kvali-
tu projektového týmu,“ popsal vedou-
cí investičního oddělení Marek Štefan. 
„Vítězem výběrového řízení se nako-
nec stala firma Ateliér 99. S ní nyní 
probíhají jednání vedoucí k uzavření 
smlouvy,“ dodal.

Společnost Atelier 99 už v minulosti 
projektovala například podobu nové části 
bazénu v Brně v Lužánkách, modernizaci 
bazénu v brněnské části Komín, přístav-
bu brouzdaliště v Kuřimi nebo administ-
rativní halu blanenské Atony. 

Jaká bude nová podoba blanenských 
lázní, které ročně navštíví přes 75 ti-
síc plavců převážně z řad školáků, by 
mělo být jasnější v průběhu příštího 
roku. Nová budova by měla pojmout 
plavecký bazén i část určenou pro 
wellness a rekreaci.

„Cena díla je z rozhodnutí zastupi-
telstva omezena na 220 milionů korun. 
Z toho také vycházela předpokládaná 
hodnota veřejné zakázky na zhotove-
ní projektu, ta byla 10 milionů korun. 
Nakonec se vše podařilo vysoutěžit za 
necelého 7,5 milionu korun,“ popsal 
Marek Štefan.

Zelenou pro stavbu nové budovy 
lázní na místě těch stávajících dali loni 
v prosinci blanenští zastupitelé. Původ-
ně chtělo město, jen rekonstruovat bazé-
novou vanu. Po analýze, která prověřila 
nutné náklady na postupnou generální 
opravu nefunkčních částí stávajícího ob-
jektu a možné rozšíření wellness části, 
nakonec zastupitelé upřednostnili zbou-
rání budovy a stavbu moderního krytého 
bazénu na jejich místě.
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Na dětském oddělení boskovické 
nemocnice nově otevírají obvodní 
ambulanci pro děti a dorost

BOSKOVICE - Dětské oddělení boskovické 
nemocnice připravilo novinku. V těchto dnech za-
číná fungovat obvodní dětská ambulance pro děti 
a dorost. Primárně je určena pro Letovice a okolí, 
ale jejich služeb mohou využívat i děti ze širokého 
okolí. Více informací nejen o nové ambulanci při-
dal v rozhovoru pro Zrcadlo primář dětského oddě-
lení Michal Klimovič.

Proč jste se rozhodli otevřít v rámci oddělení 
obvodní ambulanci?

Nápad přišel už v loňském roce, kdy jsme začali 
začali reagovat na to, že v regionu začínají chybět 
obvodní lékaři pro děti a dorost. Kritická situace 
byla hlavně v Letovicích, kde zůstali zcela bez 
dětského lékaře. Tehdy nás oslovilo vedení letovic-
ké radnice. Nutno podotknout, že dětské oddělení 
mělo ještě před revolucí několik obvodů. V deva-
desátých letech se postupně šlo cestou soukromých 
lékařů. Původní lékaři ale stárnou a noví nejsou. 
Abychom mohli obvod znovu otevřít, museli jsme 
získat atestaci pro obvodní lékařství. Poté jsme se 
jako nemocnice přihlásili do vypsaného výběrové 
řízení na obvodního lékaře do Letovic. Výběrové 
řízení přivítala VZP, podporovala nás v tom stejně 
jako Jihomoravský kraj. 

Absolvovali jste výběrové řízení, proč se am-
bulance otevírá až nyní?

Výběrové řízení jsme absolvovali vloni, smlouvu 
jsme dostali, ale bylo to napadeno ze strany stáva-
jících obvodních lékařů jako nesystémové řešení. 
Celá věc se proto zdržela. Ambulance měla začít 
fungovat už počátkem letošního roku. V březnu 
začala epidemie kovidu-19 a smlouvu jsme tak do-
stali až v červnu. Všechno jsme připravili a začala 
druhá vlna epidemie. I přes to bych chtěl v sou-
časné době začít registrovat první pacienty. Ambu-
lance je určena hlavně pro letovické děti, ale přijít 
a zaregistrovat se může každý. Máme nakoupené 
vybavení i zajištěné prostory v nemocnice, takže 
můžeme začít.

Není nevýhodou, že budou muset rodiče s 
dětmi dojíždět z Letovic do boskovické nemoc-
nice? 

Dojezdová vzdálenost není tak velká. Naopak 
jako velkou výhodu vnímám fakt, že máme v zá-
dech celou nemocnici - laboratoře, rentgen, CT a 
další specializace a samozřejmě máme možnost 
nemocného v případě potřeby hospitalizovat, tak-
že nemusí nikam jinam jezdit. Je tady i lékařská 
pohotovostní služba pro děti, takže máme ucelený 
komplex.

V roli primáře dětského oddělení jste již ně-
kolik let. Můžete přiblížit cestu, kterou se vám 
podařilo ujít?

Dětské oddělení Nemocnice Boskovice tady fun-
guje od počátku nemocnice. Vystřídala se v něm 
celá plejáda primářů. Já jsem nastoupil na oddělení 
1. února 2014. Tehdy to bylo v situaci, kdy byla 
poměrně velká personální krize. Bylo nutné začít 
zcela od začátku, a to personálním zajištěním hlav-
ně ze strany lékařů. Bylo jasné, že je potřeba získat 
nejlépe lékaře, kteří jsou z tohoto regionu. Počátky 
byly opravdu krušné - bylo například potřeba ob-
novit akreditaci na celý vzdělávací proces lékařů 
- to byla prioritní záležitost. Tím pádem jsme mohli 
zajistit, aby absolventky, které k nám nastoupily, 
mohly absolvovat kompletně celý atestační pro-
gram v této nemocnici s nutnými stážemi. Dalo to 
předpoklad k tomu, abychom mohli začít perso-
nálně naplňovat oddělení. Přijaly se první absol-
ventky a začalo vzdělávání nových lékařů, zároveň 
bylo třeba zajistit služby na oddělení, proto jsme 
nasmlouvali atestované dětské lékaře z Brna. V 
prvním roce a půl se podařilo zachránit kontinuitu 
oddělení. V současné době tady máme atestované, 
erudované lékařky, které mají dostatečnou praxi, 
aby mohly pokračovat i jako lékařky na vedoucích 
funkcích.

Začala také obnova oddělení, co se týká vyba-
vení a podobně?

Když jsem přišel, tak byla po částečné rekon-
strukci dětská JIP, ale vpodstatě bylo oddělení 
neměnné od svého založení. V roce 2015 začala 
rekonstrukce prvního oddělení pro nejmenší děti s 
maminkami. Tam se šlo cestou pokojů, kdy každý 
má své sociální zařízení a je pro jedno dítě s rodi-
čem. Rekonstrukce byla docela dlouhá, kompletní 
včetně nábytku s výborně udělaným designem. Je 
to velmi hezké oddělení, které nám závidí i brněn-
ská pracoviště. Po asi půl roce po dokončení se roz-
jela druhá etapa, to znamená oddělení větších děti 
a jednotka intenzivní péče, která se zásadně pře-
dělala, aby vyhovovala dnešním standardům. Zá-
roveň se rekonstruovaly ambulance. V plánu bylo 
také modernizovat novorozenecké oddělení, ale k 
tomu zatím nedošlo. 

V současné době se ale musíte kvůli epidemii 
poněkud uskromnit...

Před čtrnácti dny došlo k tomu, že byl velký ná-
růst pacientů s kovidem-19. Stávající prostory pře-
staly stačit a bylo rozhodnuto, že gynekologické 
oddělení se přesune do prostor dětského oddělení 
pro malé děti a my jsme stlačili všechny děti na 
jedno oddělení. Pacienti s kovidem nebo čekající 
na vyšetření byli přesunuti do prostor gynekologic-
kého oddělení. Během několika málo hodin jsme 
tak byli nuceni přesunout gynekologii na dětské a 
malé děti o patro výše. Že všechno proběhlo hladce 
je velká zásluha hlavně našich sester. Vše bylo vy-
řešené během tří hodin. Nicméně je to jen dočasné 
opatření do chvíle, kdy se podaří zvládnout epide-
mii. Poté půjde všechno do starých kolejí. 

 Radim Hruška, foto Jaroslav Oldřich

Z celého srdce chci poděkovat 
zdravotníkům Nemocnice Boskovice:

náměstku pro LPP prim. MUDr. V. Zemánkovi, 
prim. MUDr. R. Bouskovi, prim. MUDr. J. 

Králové, lékařům: MUDr. J. Vlachovi, MUDr. 
O. Dokoupilovi, MUDr. T. Csipakové, staničním 

sestrám a jejich ošetřovatelskému personálu: 
Ivetě Bílkové, Mgr. Věře Fellnerové a Drahomíře 

Šmerdové za vysoce profesionální a etický 
přístup po dobu hospitalizace 

pana Stanislava Oldřicha z BOSKOVIC. 
Při současné nelehké situaci ve zdravotnictví mu byla 
poskytnuta maximální péče s nadstandardní psychickou 
podporou. S pokorou děkuje manželka. 

 Zdena Oldřichová

Žáci boskovické ZUŠ malují opěrnou zeď
BOSKOVICE - Začátkem měsíce 

října se Základní umělecká škola Bo-
skovice pustila se svými žáky z míst-
ních škol (ZŠ a Gymnázia) společně 
se studenty boskovické Střední peda-
gogické školy do realizace vítězné-

ho návrhu výmalby betonové opěrné 
zdi v malebném Pilském údolí, který 
v minulém školním roce vytvořili žáci 
základní umělecké školy pod vedením 
učitelky výtvarné tvorby Magdaleny 
Chumchalové.

Akce vznikla na podnět místostaros-
ty města Boskovice Lukáše Holíka a 
z šesti návrhů pak v březnu letošního 
roku obyvatelé Boskovic vybírali hla-
sováním.

Dvacet mladých malířů ve věku od 

dvanácti do osmnácti let pojalo práci 
zodpovědně a osobitě, takže věříme, 
že jejich snaha přispěje ke zkrášlení 
vstupu do přírodně působivého bosko-
vického podhradí.  ZUŠ Boskovice

 Foto Josef Žemla

„Stávající lázně jsou už opravdu 
nevyhovující. Služby Blansko, které 
lázně provozují, opakovaně řeší potí-
že technického rázu, zastaralé rozvody 
i technologie i problémy vyplývající 
z nestabilního podloží. Limitem je 
také dvoupodlažní budova, která není 
bezbariérová,“ popsal místostarosta 
František Hasoň.

„Nová budova lázní umožní vyu-
žití moderních technologií, nabídne 
centralizovaný bezbariérový vstup do 
všech prostor objektu, postavená bude 

z moderních materiálů, což přinese 
i úsporu provozních nákladů a po-
dobně. Vodu bude možné dopouštět 
z nedaleké studny a ne z vodovod-
ního řádu, zužitkovávat chceme také 
odpadní teplo,“ přiblížil starosta Jiří 
Crha.

Plavci se ale zatím omezení provozu 
obávat nemusejí. „Chceme zachovat 
provoz co nejdéle. Počítáme s tím, že 
minimálně do podzimu roku 2022, kdy 
by mohly začít práce na demolici,“ do-
dal starosta.  Zdroj: www.blansko.cz
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Iktové centrum blanenské 
nemocnice získalo ocenění

BLANSKO� -� Iktové� centrum� (nyní�
Centrum� vysoce� specializované� péče� o�
pacienty�s�ikty)�Nemocnice�Blansko�zís-
kalo� platinové� ocenění� v� rámci� největší�
evropské� iktové� konference� ESO� (Eu-
ropean�Stroke�Organisation)�a� iniciativy�
Angels�za�rok�2019.�Toto�specializované�
pracoviště�je�součástí�neurologického�od-
dělení� blanenské� nemocnice� a� zajišťuje�
komplexní�péči�o�pacienty,�které�postihne�
cévní�mozková�příhoda�(CMP).�
Cílem� iniciativy�Angels� je� zlepšová-

ní� kvality� péče� o� pacienty� s�mozkovou�
příhodou� na� celém� světě.�Ocenění� bylo�
iktovému� centru� Nemocnice� Blansko�
letos�v�září�uděleno�díky�nasazení�lékařů�
a�zdravotních�sester�neurologického�od-
dělení�pod�vedením�primáře�Dušana�Te-
nory�a�celého�managementu�nemocnice,�
pro� který� je� cerebrovaskulární� program�
v�blanenské�nemocnici� jednou�z�priorit.�
Cenu�by�měli�zástupci�nemocnice�převzít�
v� prosinci� na� Cerebrovaskulárním� kon-
gresu�v�Mikulově.�
„Za� ta� léta,� co�vykonávám�službu�na�

neurologii,�se�péče�o�pacienty�s�CMP�po-
sunula�vpřed�ohromným�způsobem.�Jis-
tým�vzorem�pro�neurology�byla�například�
kardiologická�centra�a�péče�o�pacienty�se�
srdečním�infarktem.�A�takhle�podobně�je�
již� nyní� postaráno� o� lidi� s� akutní�CMP.�
Nejen� to� –�Česká� republika� je� v� péči� o�
pacienty�s�iktem�vůbec�na�úrovni�nejvy-
spělejších�států,�jako�je�třeba�Německo�či�
Rakousko,“�zmínil�primář�neurologické-
ho�oddělení�Dušan�Tenora.�
Ocenění� se� uděluje� za� vybrané� časo-

vé� období� na� základě� několika� kritérií�
hodnotících� kvalitu� poskytované� péče,�
například� času� od� příjezdu� pacienta� po�
zahájení� rekanalizační� léčby� či� četností�
provádění� rutinního� screeningu� poruch�
polykání.�„Právě�rychlost�od�příjezdu�pa-
cienta�po�poskytnutí�specializované�tera-
pie�je�velmi�důležitá�pro�úspěšnost�léčby.�
Čím�dřív�se�léčba�podá,�tím�víc�buněk�se�
zachrání;� každou�minutu� odumírají� dva�
miliony�neuronů,“�zdůraznil�Tenora.
Cerebrovaskulární� program� byl� v�

blanenské� nemocnici� zahájen� již� v� roce�

2000� společně� se� vznikem� iktové� jed-
notky.�Blanenská�neurologie�má�tedy�za�
sebou� dvacetileté� zkušenosti� v� oboru.�
Nejedná� se� jen� o� řešení� akutních� stavů,�
které�zabezpečuje� iktová� jednotka.�Péče�
o�pacienta�postiženého�cévní�mozkovou�
příhodou� si� žádá� komplexní� přístup,� na�
němž�se�podílí�JIP�neurologického�oddě-
lení,� neurologické� standardní� oddělení,�
radiologie,� interna,� lůžková�rehabilitace,�
logopedie,�psycholog�a�další.�
Blanenská�nemocnice�získala�statut�Ik-

tového�centra�1.�8.�2013�a�byla�zařazena�
do�sítě�specializovaných�pracovišť�v�Čes-
ku.�Těch�je�u�nás�v�současné�době�pěta-
čtyřicet,�což�je�dostatečně�hustá�síť,�aby�
byla�pacientům�s�iktem�zajištěna�skuteč-
ně�kvalitní�zdravotnická�péče.�Podle�Du-
šana�Tenory�se�díky�tomu�zvyšují�šance�
pacientů�na�včasnou�odbornou�péči,�která�
jim�může�zachránit�život�nebo�zmírnit�ná-
sledky�onemocnění.�
Důležité� je� také� nemoci� předcházet.�

To�znamená�v�prvé�řadě�dodržovat�zdra-
vý� životní� styl,� který� zahrnuje� dostatek�

pohybu�a�zdravou�stravu,�dále�nekouřit,�
nepřehánět�to�s�alkoholem,�snažit�se�vy-
varovat�stresu...�
Neurologické� oddělení� Nemocnice�

Blansko�disponuje�třiceti�lůžky.�„Kolek-
tiv�neurologického�oddělení�Nemocnice�
Blansko,�ale�i�celý�tým�spolupracujících�
odborníků� napříč� celou� nemocnicí,� si�
zaslouží� poděkování� nejen� za� výborné�
umístění�v�mezinárodní�a�velice�prestižní�
soutěži,� ale� především� za� svoji� dlouho-
dobou�vysoce�kvalitní�práci,“�uvedla�ře-
ditelka� blanenské� nemocnice�Vladimíra�
Danihelková.�
Nemocnice�Blansko�uspěla�v�kritériích�

ESO�Angels� v� minulost� již� několikrát.�
Za� rok� 2017� získala� platinové� ocenění,�
za�rok�2018�dokonce�diamantové.�„Je�to�
ocenění�práce�všech�kolegů,�kteří� se�na�
péči�o�pacienty�s�cévní�mozkovou�přího-
dou�podílejí.�Výsledek�je�pro�nás�závaz-
kem�do�dalších�let�a�ocenění�se�budeme�
snažit� získat� další� roky� znovu,“� uzavřel�
Dušan�Tenora.�

 Marie Kalová
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Mladí baseballisté jsou třetí sezónu 
nejlepším týmem v ČR

BLANSKO� -� Olympia� Blansko�
sklízí�ovoce�za�výbornou�práci�s�mlá-
deží.�Blanenští�kluci�přesvědčili�i�le-
tos,� že� patří� mezí� špičku� na� českém�
baseballovém� poli.� V� závěru� letošní�
sezóny� se� tým� mladých� baseballistů�
svými�výkony�blýskl�v�Českém�base-
ballovém�poháru�v�Hluboké�nad�Vlta-
vou,�kde�zvítězil�v�kategorii�U10.
O�vítězství�se�postaralo�silné�jádro�

týmu,� který� už� v� roce� 2018� opano-
val�prestižní� turnaj�FirstCup�a� zvítě-
zil� v� Českém� baseballovém� poháru�
(ČBU)�v�kategorii�U�8.�Loni�vybojo-
val�fantasticky�titul�Mistrů�ČR,� letos�
sbírku�doplnil�o�další�zlato.
Pod� vedením� trenérů� Jaroslava�

Krejčíře� a� Marka� Novotného� odjeli�
blanenští� hráči� do� Hluboké� nad� Vl-
tavou�na�nejdůležitější� turnaj� sezony�
v�kategorii�hráčů�do�10�let�ČBP�U10.�
Turnaj,� který� proběhl� třetí� víkend�
v�září,�bohatě�obsadilo�17�kvalitních�
týmů� z� celé� ČR� od� Plzně� až� po�Os-
travu.
Olympia�Blansko�měla�na�první�den�

turnaje�naplánovány�dva�zápasy.�Bla-
nenští� kluci� začali� rozpačitě� prohrou�
6:9� proti� soupeři� z� regionu�Nuclears�
Třebíč.�A� to� nebyl� začátek,� který� si�
tým,� coby� obhájce� titulu� nejlepšího�
týmu� ve� své� kategorii,� představoval.��
Klukům�se�ale�po�„studené�sprše“�ví-
tězných� třebíčských� odpalů� podařilo�
zkoncentrovat� a� druhý� páteční� zápas�
nad�týmem�Orli�Choceň�vyhráli�8:2.
V�pátek� usínali� s� tím,� že� v� sobotu�

musí�hned�v�prvním�utkání�zabojovat�
a�nad�Hrochem�Brno�vyhrát�minimál-

ně�o�4�body,�aby�měli�šanci�na�postup�
ze� skupiny� do� čtvrtfinále� a� dalšího�
boje�o�medaile.�Oproti�pátečnímu�dni�
se�na�hřiště�postavil� tým�ve�své�plné�
fyzické� i� mentální� síle.� Kluci� nepo-
nechávali� nic� náhodě� a� s� obrovskou�
podporou� svých� fanoušků� zvítězili�
nad�Hrochem�Brno�8:3.�Olympia� tak�
postupila�do�čtvrtfinále�jako�první�ze�
skupiny.
V� dalším� utkání� blanenští� kluci�

ukázali� své� schopnosti� a� naprosto�
přesvědčivým�výkonem�a�silnými�od-
paly�do�zadního�pole�převálcovali�Ea-
gles�Praha�16:3.�Zdálo�se,�že�Olympia�
Blansko�má� již� splněno,�když�postu-
puje�do� semifinále�a�dostala� se�mezi�
nejlepší� čtyřku� turnaje,� kde� už� byla�

natolik� silná� konkurence,� že� zápasy�
mohly�dopadnout�ve�prospěch�koho-
koliv.�Vítězná� nálada,� která� zavládla�
v� týmu�blanenských�hochů,�však�dá-
vala� vnitřní� a� raději� nahlas� nevyslo-
vovanou�naději,�že� i� letos�mají�šanci�
pomýšlet�na�nejvyšší�metu�v�turnaji.
Ještě�v� sobotu�nastoupila�Olympia�

v� semifinále� proti� silnému� soupeři�
Cardion� Hroši� Brno.� Kluci� věděli,�
že� nesmí� nic� podcenit.� Znají� chuť�
vítězství�a�zároveň�zrádnost�basebal-
lu,�kdy�jediný�zdařilý�odpal�soupeře,�
nebo� chyba� v� obraně� v� poli,� může�
rozhodnout�zápas.�Všichni�z�týmu�se�
koncentrovali� na� své� výkony� a� pod-
porovali�se.�I�méně�zkušení�hráči�byli�
oporou� a� proměňovali� své� šance� na�

pálce.� Ještě� v� pátek� neuvěřitelné� se�
v� sobotu� stalo� skutečností,� Olympia�
zvítězila�nad�Hrochy�7:5�a�postoupila�
do�finále!
V�druhém�semifinále�poráží�Kotlář-

ka� Praha� Draky� Brno.� O� nedělním�
soupeři� je� bylo� rozhodnuto.� Neděl-
ní� finálový� zápas� začala� Olympia�
v�obraně.�Kotlářka�na�pálce�ale�hned�
ze�startu�nadělila�blanenským�klukům�
5�bodů.�Mladí�Olympané�na�ně�v�do-
hrávce�první�směny�nedokázali�zare-
agovat� a� prohráli� 0:5.�Nejtěžší� začá-
tek� zápasu,� jaký� mohl� nastat.� Kluci�
však� ukázali� svou� na� svůj� věk� neu-
věřitelnou� mentální� sílu� a� nenechali�
se� rozhodit.� Ve� finále� pak� předvedli�
naprosto� fantastický�baseball� s�úžas-
nými� zákroky.� Týmový� duch� a� vůle�
každého� z� hráčů� blanenské� sestavy�
vedla�Olympii�k�bodu�za�bodem.�Před�
dohrávkou� zápasu� prohrávalo� Blan-
sko� 6:7� a� šlo� na� pálku.� Pro� zisk� po-
háru�muselo�stáhnout�minimálně�dva�
body.�V�neuvěřitelném�finiši�blanen-
ští�baseballisté�od�začátku�plnili�mety�
a�předváděli�krásný�odpal�za�odpalem�
až�do�vyrovnávacího�7.�doběhu.�V�na-
prosté�euforii�pak�s�plnými�metami�za�
stavu� 7:7� zvítězila� rozhodující� odpal�
a�Olympia�Blansko�zvítězila�8:7.
Baseballovými� šampiony� v� kate-

gorii�U10�se� stal� tým:�Lukáš�Hanák,�
Martin�Fajmon,�David�Sitar,�Dominik�
Štěpánek,� Jan� Novotný,� Jan� Kučera,�
Radek� Doležel,� David� Grepl,� Adam�
Latner,�Vojta�Klein,�Šimon�Bruckner

 Radka Sitarová
 Zdroj: www.blansko.cz

Sraz svitáveckých spolužáků po šedesáti letech
SVITÁVKA� -�V�pátek� 4.� září� 2020�

se� uskutečnilo� setkání� spolužáků,� kteří�
před� šedesáti� lety� ukončili� školní� do-
cházku�ve�škole�ve�Svitávce.�Hlavní�sta-
rost�o�zdárný�průběh�měli�obětaví�spolu-
žáci�Saša�Šaršonová/Tausíková,�Ludvík�
Randula,�Jiří�Lukeš�a�Jaroslav�Mazal.�
Přes�trvající�koronavirovou�pandemii�

proběhl� sraz� v� letovickém� hotelu� Der-
mot� v� srdečné� atmosféře.� Bohužel� ve�
Svitávce�již�nejsou�potřebné�prostory�ke�
konání�takovýchto�akcí.�Někteří�z�nás�se�
již�dlouhá�léta�neviděli.�Hlavní�tíha�zdár-
ného�průběhu�byla�na�Jirkovi�Lukešovi,�
který�se�snažil�oslovit�všechny�telefonic-
ky�nebo�elektronicky�několikrát.�
Z� 39� nahlášených� účastníků� se� do-

stavilo�19.�Ostatní�se�na�poslední�chvíli�
omlouvali.�Většinou�z�obavy�z�korona-
viru� anebo�vážných� rodinných� či� zdra-
votních� problémů.� Po� uvítacím� přípit-
ku� proběhla� prezentace,� aby� se� někteří�
poznali.� Následovalo� uctění� památky�
těch,� kteří� již� nikdy� nepřijdou.� Potom�
byla� volná� zábava,� kdy� si� mohl� popo-
vídat� každý� s� každým.�To� jsme� se� do-
věděli�nových�věcí�z�mládí� i�ze�života.�
Při�loučení�si�téměř�všichni�přáli�opětné�
setkání.� I�když� jsme�se�nesešli�všichni,�
tak�by�se�dalo�říct,�že�se�nám�školní�sraz�
náramně�vydařil.
Příští� rok� se� plánuje� nové� setkání� –�

pětasedmdesátníků.�
 Magda Ditrichová

Řádková inzerce
Koupím tovární malotraktor�čes-

ké�nebo� slovenské�výroby�Vari/Tera/
Agzat,�MT,� TK� atd.�Může� být� i� po-
škozený.� Nabídněte� prosím,� děkuji.�
 Tel.: 731 487 850

Daruji starší válendu� s� úložným�
prostorem� za� odvoz.� Prodám psací 
stůl� tm.� dub,� 4� zásuvky,� 110/60/73�
cm�(š/h/v).�� Tel.: 776 873 166

ZABĚHL SE MLADÝ PES,�VL-
ČÁK?,� SPADENÉ� JEDNO� UCHO.�
PSA�BYCH�SI�NECHAL�PO�DOHO-
DĚ� S� MAJITELEM,� SÁM� PES� SE�
NEPŘIBLÍŽÍ.

Kontakt na bertynek@seznam.cz 
nebo tel.: 723 238 868

Prodám brambory�krmné�3,-�Kč/
kg.�� Tel.: 721 015 273

Prodám kvalitní jablka�na�usklad-
nění�nebo�pasterizovaný�mošt.�Bližší�
informace�na�tel.: 603 945 673

ZD Sebranice příjme 
na kravín do Svitávky 

ošetřovatele 
mzda 17 - 19 000,- Kč

Kontakt: 
e-mail: vkk.svitavka@tiscali.cz, 

tel.: 737 259 234.

REGION -� Ve� čtvrtém� kole� ligo-
vých�kuželkářských�soutěží�přijely�do�
Blanska� celky� Zlína.� I� přes� relativně�
jednoznačné�výsledky,�šlo�o�vyrovna-
ná�měření�sil,�která�rozhodlo�35�resp.�
34�kuželek.�Po� čtvrtém�kole� tak�mají�
oba� blanenské� týmy�dvě� výhry� a� dvě�
porážky.

1. liga žen
4. kolo: KK Blansko - KC Zlín 

1,5:6,5 (3333:3368).�Musilová� -�Tro-
chtová� 3:1� (548:529),�Kalová� -�Men-
šíková� 2:2� (545:547),� Nevřivová� -�
Jankových� 2:2� (551:575),� Ševčíková�
-�Matlachová�2:2�(607:607),�Daňková�
-�Zimáková�1,5:2,5�(536:563),�Wendl�-�
Šustková�2:2�(546:547).
�1.�� Náchod� 4� 4� 0� 0� 25.0:7.0� 8
�2.�� Slavia�Praha� 4� 2� 1� 1� 20.0:12.0� 5
�3.�� Rosice� 2� 2� 0� 0� 12.0:4.0� 4
�4.�� Rokycany� 3� 2� 0� 1� 13.0:11.0� 4

�5.�� Jihlava� 3� 2� 0� 1� 12.0:12.0� 4
 6.  Blansko 4 2 0 2 16.5:15.5 4
�7.�� Přerov� 3� 1� 0� 2� 11.0:13.0� 2
�8.�� Kon.�Praha� 3� 1� 0� 2� 10.0:14.0� 2
�9.�� Val.�Meziříčí� 4� 1� 0� 3� 12.0:20.0� 2
�10.�� Zlín� 4� 1� 0� 3� 10.5:21.5� 2
�11.�� Zábřeh� 4� 0� 1� 3� 10.0:22.0� 0

2. liga mužů
4. kolo: KK Blansko - KC Zlín 

2:6 (3274:3308). Jakub� Flek� -� Fojtík�
2:2� (567:588),� Musil� -� Kolařík� 2:2�
(522:549),�Lukáč�-�Janás�1:3�(531:531),�
Havíř�-�Ivaniš�2:2�(550:540),�Sehnal�-�
Málek� 2:2� (552:559),� Roman� Flek� -�
Abrahám�2:2�552:541).
�1.�� Přerov�� 4� 3� 0� 1� 21.5:10.5� 6
�2.�� Zlín� 4� 3� 0� 1� 21.0:11.0� 6
�3.�� Kamenice�n.�L.� 4� 3� 0� 1� 20.0:12.0� 6
�4.�� Mor.�Slávia� 4� 3� 0� 1� 19.0:13.0� 6
�5.�� Vsetín� 3� 2� 0� 1� 13.0:11.0� 4
�6.�� Horní�Benešov� 4� 2� 0� 2� 18.0:14.0� 4

�7.�� Vracov� 4� 2� 0� 2� 17.0:15.0� 4
 8.  Blansko  4 2 0 2 16.0:16.0 4
�9.�� Husovice�B� 4� 2� 0� 2� 13.5:18.5� 4
�10.�� Rychnov�n.�Kn.� 4� 1� 0� 3�� 8.5:23.5� 2
�11.�� Olomouc�� 3� 0� 0� 3�� 9.5:14.5� 0
�12.�� Dubňany� 4� 0� 0� 4� 7.0:25.0� 0
V� sobotu� 26.� září� hostí� Blansko�

Zlín,�desátého�října�přijede�do�Blanska�
Vracov.�� (les)

Kuželkářské týmy Blanska prohrály V rámci 10. ročníku Dne architektury se v neděli 4. října konala v Boskovicích Procházka se Zdeňkem Fránkem, architektem města, kterou iniciovala senátorka 
Jaromíra Vítková, která se procházky i zúčastnila.   FOTO MONIKA ŠINDELKOVÁ



KOPANÁ
I. A, sk. A
8. kolo: Novosedly - Soběšice 1:2, 

Rajhrad - Slatina odloženo, Zastávka 
- Tišnov 0:2, Slovan Brno - Zbraslav 
3:1, Rajhradice - Želešice 3:2, Kun-
štát - Vojkovice 3:3, Dobšice - Žeb-
ětín 3:0.

9. kolo: Slatina - Kunštát 0:7, 
Soběšice - Rajhrad 1:1, Žebětín 
- Slovan Brno 1:2, Vojkovice - Za-
stávka 1:1, Želešice - Novosedly 4:3, 
Zbraslav - Rajhradice 1:4, Tišnov - 
Dobšice 1:0.

10. kolo: Slovan Brno - Tišnov 
3:1, Vojkovice - Slatina 2:1, Zastáv-
ka - Dobšice 0:2, Rajhrad - Želešice 
0:1, Novosedly - Zbraslav 2:1, Kun-
štát - Soběšice 3:2, Rajhradice - Že-
bětín 2:1.
 1.  Rajhradice  9 8 1 0 37:13 25
 2.  Tišnov  10 8 1 1 22:10 25
 3.  Slovan Brno  10 7 0 3 22:13 21
 4.  Kunštát  10 6 2 2 33:14 20
 5.  Zbraslav  10 6 1 3 17:13 19
 6.  Dobšice  10 4 2 4 19:14 14
 7.  Želešice  10 4 1 5 17:23 13
 8.  Rajhrad 9 3 3 3 13:16 12
 9.  Vojkovice  10 3 3 4 14:20 12
 10.  Soběšice  10 3 2 5 12:15 11
 11.  Novosedly  10 3 1 6 18:33 10
 12.  Zastávka  10 1 4 5 12:18 7
 13.  Žebětín  9 1 1 7 8:15 4
 14.  Slatina  9 0 0 9 7:34 0

I. B, sk. A
8. kolo: Vysočany-Šošůvka - Čebín 

2:1, Babice nad Svitavou - Bohdalice 
1:3, Podolí u Brna - Lelekovice 0:6, 
Medlánky - Kobeřice 3:3, Lipovec - 
Boskovice B 3:6, Vilémovice - Vever-
ská Bítýška odloženo.

9. kolo: Lelekovice - Vilémovice 
5:2, Kobeřice - Rájec-Jestřebí 5:2, 
Bohdalice - Vysočany-Šošůvka 0:3, 
Čebín - Lipovec 1:2, Veverská Bítýška 
- Babice nad Svitavou odloženo, Bos-
kovice B - Medlánky odloženo.

10. kolo: Vysočany-Šošůvka - Ve-
verská Bítýška 4:0, Medlánky - Čebín 
0:2, Podolí - Vilémovice 2:4, Babice 
nad Svitavou - Lelekovice 1:4, Lipo-
vec - Bohdalice 5:1, Rájec-Jestřebí - 
Boskovice B odloženo.
 1.  Lelekovice  9 7 1 1 39:11 22
 2.  Kobeřice  9 5 2 2 26:20 17
 3.  Vilémovice  8 5 1 2 28:18 16
	4.		 Vys.-Šošůvka		 9	 5	 0	 4	 20:20	 15
 5.  Boskovice B  8 4 1 3 27:27 13
	6.		 Rájec-Jestřebí		 8	 4	 0	 4	 19:19	 12
 7.  Podolí u Brna  9 4 0 5 17:26 12
 8.  Babice n. S. 8 3 1 4 16:18 10
 9.  Lipovec  8 3 1 4 19:22 10
 10.  Čebín  10 2 3 5 12:20 9
 11.  Vev. Bítýška  7 2 2 3 9:13 8
 12.  Bohdalice  9 2 2 5 13:22 8
 13.  Medlánky  8 1 2 5 15:24 5

Okresní	přebor
8. kolo: Jedovnice - Velké Opato-

vice 5:0, Letovice - Rudice 2:0, Dr-
novice - Ráječko B 6:5, Kunštát B 
- Doubravice 3:1, Olešnice - Skalice 
3:0, Bořitov - Adamov 2:2, Knínice - 
Olomučany 1:4.

9. kolo: Rudice - Jedovnice 3:2, 
Ráječko B - Knínice 4:1, Velké Opa-
tovice - Kunštát B 1:3, Skalice - Le-
tovice 2:3, Olomučany - Bořitov 3:0, 
Adamov - Olešnice 0:1, Doubravice 
- Drnovice 1:3.

10. kolo: Bořitov - Ráječko B 1:3, 
Jedovnice - Skalice 2:1, Letovice - 
Adamov 2:1, Kunštát B - Rudice 1:0, 
Doubravice - Velké Opatovice 3:0, 
Olešnice - Olomučany 0:2, Drnovice 
- Knínice 4:1.

 1.  Ráječko B  10 7 1 2 36:21 22
 2.  Drnovice  10 7 1 2 31:18 22
 3.  Olomučany  10 7 0 3 31:13 21
 4.  Jedovnice  10 6 2 2 30:20 20
 5.  Doubravice  10 6 1 3 18:14 19
 6.  Letovice  10 6 1 3 21:18 19
 7.  Olešnice  9 5 1 3 18:8 16
 8.  Kunštát B  10 4 2 4 25:25 14
 9.  Knínice  10 3 3 4 28:26 12
 10.  Bořitov  10 3 2 5 18:22 11
 11.  Skalice  10 1 4 5 19:32 7
 12.  Rudice  10 2 1 7 10:24 7
 13.  Velké Opatovice  9 2 0 7 13:30 6
 14.  Adamov  10 0 1 9 4:31 1

III.	třída
8. kolo: Ostrov - Svitávka 1:3, 

Vísky - Cetkovice 1:4, Kotvrdovice 
- Vavřinec 4:1, Sloup - Vranová 1:1, 
Lipůvka - Benešov 2:1, Kořenec - Vo-
děrady 4:1.

9. kolo: Svitávka - Kořenec 1:5, Li-
půvka - Kotvrdovice 2:0, Cetkovice - 
Benešov 10:2, Voděrady - Vísky 4:1, 
Vavřinec - Sloup 2:3, Vranová - Ost-
rov odloženo.

10. kolo: Sloup - Ostrov 2:4, Bene-
šov - Voděrady 0:1, Kořenec - Vranová 
4:1, Kotvrdovice - Cetkovice 2:1, Vísky 
- Svitávka 5:1, Vavřinec - Lipůvka 1:0.
 1.  Cetkovice  8 7 0 1 48:12 21
 2.  Kořenec  9 6 0 3 26:15 18
 3.  Kotvrdovice  9 5 1 3 17:12 16
 4.  Lipůvka  10 5 1 4 17:14 16
 5.  Vavřinec  10 4 3 3 18:16 15
 6.  Svitávka  9 3 3 3 19:21 12
 7.  Voděrady  10 3 3 4 13:22 12
 8.  Vísky  10 3 2 5 15:20 11
 9.  Benešov  10 3 2 5 18:24 11
 10.  Sloup  10 3 2 5 18:37 11
 11.  Ostrov  9 2 3 4 14:18 9
 12.  Vranová  8 1 2 5 7:19 5

IV.	třída
6. kolo: Jedovnice B - Skalice nad 

Svitavou B 1:4, Doubravice nad Svi-
tavou B - Kunštát C 0:8, Vysočany-
-Šošůvka B - Lažánky 1:1, Letovice 
B - Velké Opatovice B 3:1.

7. kolo: Doubravice nad Svitavou B 
- Vysočany-Šošůvka B 0:0, Skalice 
nad Svitavou B - Kunštát C 4:3, Laža-
ny - Letovice B 6:0, Velké Opatovice 
B - Jedovnice B 5:2.

8. kolo: Jedovnice B - Lažany 2:5, 
Velké Opatovice B - Kunštát C nedo-
hráno za stavu 0:1, Doubravice B - Ska-
lice B 3:5, Letovice B - Lažánky 1:6.
 1.  Lažany  7 6 0 1 38:12 18
 2.  Lažánky  7 4 2 1 22:8 14
 3.  Skalice B  7 4 2 1 21:16 14
 4.  Vys.-Šošůvka B  7 3 2 2 17:24 11
 5.  Kunštát C  6 3 1 2 30:10 10
 6.  Letovice B  8 2 1 5 20:27 7
 7.  Doubravice B  7 2 1 4 17:27 7
 8.  Velké Opatovice B  6 1 1 4 11:27 4
 9.  Jedovnice B  7 1 0 6 11:36 3
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Aktuální	stav	přípravy	S(D)43	
a	odstranění	závad	na	I/43

Atletický	podzim	z	říše	snů

REGION - Beseda, kterou inicio-
val spolek Naše voda, z.s. společně se 
senátorkou Ing. Jaromírou Vítkovou a 
městysem Černá Hora k informacím 
ohledně Aktuálního stavu přípravy sil-
nice 43 a odstranění závad na stávající 
I/43, se v plánovaném rozsahu s účastí 
veřejnosti nemohla uskutečnit. 

„Bohužel, aktuální vládní opatření 
v době koronavirové epidemie omezi-
la konání akcí pro veřejnost. Pro mě 
je velmi důležité, aby se k veřejnosti 
aktuální informace dostaly, proto bylo 
natočeno video s pozvanými zástupci 
z ŘSD ČR, MD ČR, JMK, projekční 
kanceláře PK-Ossendorf s.r.o., Kan-
celáře architekta města Brna a Spolku 
pro výstavbu dálnic D35 a D43. Video 
je nyní ve zpracování a předpokládá-
me zveřejnění na webových stránkách 
a sociálních sítích během 14 dní,“ sdě-
lila senátorka Vítková.

Starosta Aleš Luksch všechny 
v Černé Hoře přivítal na pracovní 
schůzce. Senátorka Jaromíra Vítková 
přehledně shrnula důležitá data schů-
zek a aktivit v roce 2020. 

Za Ředitelství silnic a dálnic byl pří-
tomen generální ředitel Radek Mátl a 
vedoucí úseku výstavby silnic Tomáš 

Vyhlídal. Ředitel prezentoval stav pří-
pravy všech úseků stavby S(D)43, kde 
harmonogram plní bez větších prodle-
ní. Úsek Bořitov-Svitávka je ve stupni 
zpracovávání dokumentace pro územ-
ní rozhodnutí, Svitávka-Staré Město a 
D1-Bořitov – zde se bude řešit tech-
nicko-ekonomická studie, následně 
EIA. Tomáš Vyhlídal se zaměřil také 

na prezentaci odstranění bodových zá-
vad na silnici I/43 na území JMK. Přes 
videokonferenci se připojil ředitel od-
boru strategie na Ministerstvu dopravy 
Luděk Sosna, který potvrdil uvedené 
informace.

Náměstek hejtmana Jihomoravské-
ho kraje Martin Maleček shrnul odve-
denou práci na Aktualizaci č. 1 Zásad 

územního rozvoje Jihomoravského 
kraje s akcentem na připomínky, kte-
rých bylo 28 023, a jejich úspěšné vy-
pořádání. 

Vlastislav Novák, ředitel projektové 
kanceláře PK-Ossendorf s.r.o., před-
stavil přípravu úseku Bořitov-Svitáv-
ka a jeho konkrétní dopravní řešení. 
Vedoucí dopravního oddělení Kan-
celáře architekta města Brna, Martin 
Všetečka, představil vizuální podobu, 
která řeší nejen dopravu, ale i krajinu 
a urbanistický pohled. Náhledy mostů, 
přístaviště u přehrady, ale také prů-
chod Bystrcí má již jasnou podobu, 
která vznikla na základě tří urbanistic-
kých studií, kde se promítly tři pohle-
dy a možnosti řešení.

„Jsem ráda, že jsme se i v přísných 
hygienických podmínkách a v malém 
počtu osmi lidí mohli potkat a před-
stavit lidem konkrétní kroky, které 
posouvají realizaci silnice 43. Posun 
od poslední besedy pořádané v březnu 
roku 2019 v Černé Hoře je velký. Již 
brzy bude video ze setkání dostupné 
pro veřejnost, budu o tom informovat. 
Můžete sledovat moje webové i face-
bookové stránky,“ upozorňuje senátor-
ka Vítková. Barbora	Palánová

BLANSKO - Podzimní šňů-
ru závodů začalo naše družstvo 
přípravek na krajském finále  19. září 
ve Slavkově. Pod vedením trenérky 
Martiny Hlaváčkové naši  nejmladší 
vybojovali krásné třetí místo v 
konkurenci třinácti týmu  celého Ji-
homoravského kraje.

Ve stejný víkend měly naše žákyně 
vrchol sezóny v podobě Mistrovství 
České republiky jednotlivců v Třin-
ci. Jednou z nejúspěšnějších atletek 
tohoto mistrovství se stala Veronika 
Jakusidisová, která pro blanenský 
oddíl získala dvě zlata ze sprintů 
na 60 m a 150 m. Ale toto mistrovst-
ví pro klub ASK Blansko přepisovalo 
historii, když naše družstvo děvčat 
ve štafetě na 4 x 60 m získalo bronz. 
Štafeta běžela ve složení Domini-
ka Bezdíčková, Natálie Polčková, 
Kristýna Nollová a Veronika Jakusi-
disová.

Hned za dva dny 22. září čekalo 
naše mladší žáky Mistrovství Jiho-
moravského kraje a opět se naši at-
leti v konkurenci závodníků s celého 
kraje neztratili. Všichni naši získali 
umístění v TOP 10 a mnoho osob-
ních výkonů. Třešničkou pro náš klub 
byla bronzová medaile Patrika Filky z 
vrhu koulí 3 kg.

Naše družstvo žákyň pod vedením 
trenéra Jiřího Ošlejška se v neděli 27. 
září zúčastnilo Mistrovství Moravy a 
Slezska družstev v Břeclavi, děvčata 
skončila na čtvrtém místě.

Na závěr aby toho nebylo dost 
na státní svátek 28. září zajeli naši 
mladší žáci na Mistrovství Moravy a 
Slezska do Olomouce. 

Počasí tentokrát atletům moc 
nepřálo, ale i tak naši mladí atleti zaz-
namenali mnoho kvalitních výsledků 
v TOP 10.
	 Text	a	foto	Martin	Bezdíček

PAMĚTICE - Jeden z chalupářů v 
naší obci - p. Kutěj - získal vyřazené 
malé plastové rozvaděče a z několika 
si vyrobil ptačí budky. 

Každým rokem mu v nich zahníz-
dili ptáci, většinou špačci nebo kosi. 
A protože se s tím pochlubil u nás v 
knihovně a měl na půdě těch rozvadě-
čů ještě 25, zrodil se nápad, vyrobit je 
pro místní děti. 

Aby nešlo jen o jejich rozdání, 
vymysleli jsme dětský den „BUD-
KOBRANÍ“, na kterém si děti budky 
pomalují a přidáme ještě soutěže s 
ptačí tématikou.

Už zbývala jen maličkost – těch 
pětadvacet budek vyrobit. Nic proti 
špačkům a kosům, jsou to také „boží 
stvoření“, ale máme užitečnější ptáč-
ky, např. sýkorky. A tak musel pan 
Kutěj na internet a „vyguglovat“ jak 
má budka pro sýkorky správně vy-
padat. Naštěstí rozměry rozvaděče 
odpovídaly, stačilo jen udělat správ-
ný otvor ve správném místě, budku 
zevnitř vyložit dřevem, aby izolovala 
proti zimě i horku, a přidělat vhodnou 
stříšku.

Ve spolupráci s místním stolařem 
panem Širůčkem se to během pár týd-
nů podařilo a zbýval vybrat termín 

a vše doladit. Z prostředků obce se 
nakoupily barvy a štětce a zvolil se 
den D. Volba padla na sobotu 19. září, 
místem M se stalo pamětické výletiš-
tě ve Skale.

Přihlásilo se dvacet dětí ve věku tři 
až dvanáct let. Počasí nám přálo, bylo 
krásné babí léto. Začátek akce oživil 
příjezd místních hasičů, kteří pomoh-
li s organizací. Následovalo krátké 
vysvětlení proč budka vypadá tak a 
ne jinak a pak už jen rozdání barev 
a štětců.

Sami jsme se divili, co se v našich 
dětech skrývá. Pravda, těm menším 
museli pomáhat rodiče, ale někteří 
starší vytvořily umělecká díla, kte-
rých bude do lesa či na zahradu ško-
da. Všechna nás překvapila jejich 
trpělivost. Na závěr dostalo každé 
dítě na stříšku budky štítek se svým 
jménem. Po společném fotografová-
ní dětí s jejich výtvory následovala 
vědomostní soutěž, po které ještě do-
staly brožurku s obrázky a popisem 
našich ptáčků, pexesa, puzzle a oma-
lovánky s ptačí tématikou.

Následovalo opékání špekáčků. 
Některé děti byly tvorbou tak zaujaté, 
že malovaly až skoro do tmy.

Teď už zbývá dětem poslední úkol. 

Rozvěsit své budky na zahrady či do 
lesa. Všichni se pak budeme těšit, že 
se ptáčkům budou budky s květinka-
mi, sluníčky, stromy a někdy i s abs-
traktními motivy líbit, na jaře v nich 

zahnízdí a vyvedou mladé. Dětem i 
nám dospělým se líbily. A moc.
	 Marcela	Odehnalová	
	 a	Ing.	Svatopluk	Kutěj
	 Foto	Michaela	Odehnalová

Pamětické	„Budkobraní“	přilákalo	rodiče	s	dětmi

Výsledky

Boskovická 
čtyřstovka
BLANSKO,	 BOSKOVICE - Na 

tradičním podzimním soupeření na 
středně dlouhých tratích se v pátek 
sešli v boskovickém bazénu plavci ze 
sedmi spřátelených klubů Jihomora-
vského kraje. Nejmladší kategorie 
bojovala o medaile na dvoustovce 
kraul a starší plavci se představili na 
dvojnásobné trati. 

Pro početné blanenské družstvo 
vybojovaly nejcennější kovy devíti-
letá Eliška Kratochvílová a v kate-
gorii dorostu a dospělých Kateřina 
Demová. Zbylých osm zlatých me-
dailí si rozdělili soupeři z domácího 
oddílu, Komety Brno a Rybky Brno. 
 Věra	Vencelová
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Sokolský běh republiky v Jedovnicích
JEDOVNICE� -�Na� 32�místech�České� republiky�

a� ve� dvou�městech�USA� se� 28.� října� uskuteční� re-
gionální� závody� Sokolského� běhu� republiky.� Uni-
kátní�běžecký�závod�tak�přispěje�k�oslavě�říjnového�
výročí.� Jedním�z�míst,� kde� se� závod�poběží,� jsou� i�
Jedovnice.
Závod� se� koná� v� malebné� krajině� Moravského�

krasu,�která�je�zvláště�teď�na�podzim�krásně�zbarve-
ná.�Trasa�je�vytýčená�v�přírodě�v�okolí�jedovnické-
ho�rybníka�Olšovce,�bez�dopravního�provozu,�cesty�
jsou�zpevněné,�z�velké�části�asfaltové.�
Jsou� připraveny� dvě� trasy� pro� děti� (v� délce� 540�

m�pro�děti�do�10�let�a�v�délce�1,4�km�pro�děti�do�15�
let)�a�jedna�trasa�pro�dospělé�–�5,5�km�kolem�rybní-
ka.�Start�i�cíl�závodu�je�v�rekreačním�areálu�Tyršova�
osada.�Pro�závodníky�je�připraveno�občerstvení:�tep-
lá� polévka,� nápoje,� ovoce,� koláče.� Každý� účastník�
obdrží�medaili,�vítězové�diplomy�a�drobné�odměny.
Čas� startu� hlavního� závodu� je� na� všech�místech�

běhu� jednotný,�a� to�ve�14:30�hodin.�Děti�vyrazí�na�
trať�ve�13:00�hodin.�Další�informace�a�registrace�na�
www.behrepubliky.cz.
Před�sto�jedna�lety,�při�příležitosti�prvního�výročí�

vzniku�Československé�republiky,�připravili�sokolo-
vé�do�té�doby�nevídanou�sportovní�akci.�Krátce�poté,�

co� se� s� jejich� zcela� zásadním� přispěním� podařilo�
vybojovat� hranice� nového� státu,� se� rozhodli� připo-
menout� si� nejvýznamnější� státní� svátek� způsobem,�
který�umožňoval�účast�co�největšího�počtu�sokolů�a�
sokolek�z�měst�i�z�venkova.�Vznikl�tak�tzv.�rozestav-
ný�běh�28.�října.�
Dnes� bychom� ho� patrně� nejspíš� mohli� přirovnat�

ke� štafetě� s� olympijskou� pochodní,� která� se� před�
každými� hrami� pořádá� od� roku� 1936.� Místo� ohně�
ale�běžci�v�říjnu�1919�nesli�pouzdro�s�pozdravným�
poselstvím�prezidentu�Masarykovi.�Na�tratích�měří-
cích�celkem�více�než�1�700�km�startujících�v�sedmi�
městech�s�cílem�v�Praze�se�vystřídalo�přibližně�8�500�
běžců.�
Národní�hrdost�chtějí�organizátoři�podpořit�i�nyní�

nově�vzniklým�projektem.� Jeho�druhý� ročník� se�za�
podpory� Sokola� bude� konat� na� několika� místech�
České�republiky�28.�října.

Česká obec sokolská vyhlašuje 8. říjen Památ-
ným dnem sokolů na uctění svých bratrů, kteří byli 
zatýkáni, vězněni, mučeni  během okupace Česko-
slovenska ve II. světové válce. Tímto článkem chce-
me připomenout památku blanenských sokolů. 

Zdeněk KLÍMA, starosta SOKOLA BLANSKO
Narozen�24.�září�1891�

v� Blansku.� Absolvoval�
základní� školu� v� Blan-
sku� a� Obchodní� akade-
mii� v� Brně.� Po� studiích�
byl� bankovním� úřední-
kem.�
Po� vypuknutí� 1.� svě-

tové� války� nastoupil� do�
armády� a� již� 9.� září� byl�
v� Rusku� zajat� a� poslán�
do�Petrohradu.�Hlásil�se�
do�družiny�čsl.�dobrovolníků,�ale�vojáci�nebyli�v�té�
době� přijímáni.�Následně� se� dostal� do�Omska,� pak�
dále�na�Ural�do�jekatěrinské�gubernie,�kde�našel�svo-
ji�budoucí�manželku.�
V�Rusku�se�vypracoval�od�pianisty�v�biografu�až�

na�místo�vrchního�účetního�v�COOPERATIVĚ.�Ve-
dením� této� organizace� byl� vyreklamován� a� v� roce�
1918�oblékl�legionářský�stejnokroj.�Strávil�dva�roky�
v�Chabránu�mezi�Číňany� a� s� předposledním� trans-
portem� odjel� z�Vladivostoku� a� přes� Singapur,� Co-
lombo,�Port�Said�a�Terst�se�dostal�po�6�letech�nazpět�
domů.�V�legii�měl�hodnost�kapitán�pěchoty.
Po� návratu� pracoval� v� obchodě� svého� otce,� na�

dnešní�Hybešově�ulici.�Ten�byl�později�zbořen.�Byl�
váženým�občanem�s�velkým�kulturním�a� společen-
ským�přehledem�a� brzy� se� zapojil� do� společenské-
ho�života.�Byl�pověřen�mnoha�funkcemi�-�předseda�
Jednoty�čs.�Obce� legionářské,� starosta�Obchodního�
grémia�pro�svodní�okres�Blansko,�člen�Národní�rady�
čs.�Odbočky� pro�Moravu� a� v� rocích� 1938� až� 1941�
úspěšným�starostou�TJ�Sokol�Blansko.�
Od� počátku� okupace� republiky� německou� armá-

dou�byl�bedlivě�střežen�gestapem�a�volán�k�četným�
vyčerpávajícím�výslechům.�V� jeho� obchodě� se� ko-
naly�tajné�schůzky�odbojářů.�29.�listopadu�1941�byl�
zatčen�gestapem�a�v�Kounicových�kolejích�tvrdě�vy-
slýchán�a�mučen.�V�lednu�1942�byl�za�tuhých�mrazů�
převezen�do�Osvětimi�a� tam�vysílený� těžkou�prací,�
zmučen�na�těle�i�duši�18.�července�zemřel.

Dalšími obětmi II. Světové války byli: 
Br. František Křenek - stavební� referent� so-

kolské� župy�Krále� Jiřího,� člen� výboru� a� divadelní-
ho� odboru� Sokola� v� Blansku,� Klubu� čs.� Turistů� v�
Blansku�–�narozen�21.8.1884,�vězněn�gestapem�od�
8.10.1941,�umučen�v�Osvětimi�23.3.1942.

Br. Rudolf Toufar - přeborník� ČOS� v� šermu� a�
župní�vedoucí�šermu�sok.�Župy�Krále�Jiřího,�okres-
ní� vedoucí� ilegální�KSČ� za� okupace� na�Blanensku�
–� narozen� 11.11.1907,� zemřel� dobrovolnou� smrtí�
6.2.1940,�když�měl�být�zatčen�gestapem,�aby�zachrá-
nil�ostatní�–�své�spolupracovníky.

Br. Karel Prášil - narozen�6.1.1918,�vedoucí�jed-
né�partyzánské�skupiny�Vela,�byl�zastřelen�gestapá-
kem�při�zatýkání�14.3.1945,�když�se�se�zbraní�v�ruce�
postavil�na�odpor.

Br. Bohumil Oujezdský - pplk.�Ruských�legií,�je-
den�z�vedoucích�organizátorů�odboje�na�Blanensku�
proti� Němcům.� Narozen� 4.11.1890,� vězněn� gesta-
pem�od�14.3.1945�do�13.5.1945.�Zemřel�27.1.1946�
následkem�útrap�ve�vězení�a�v�koncentračním�táboře.

 Čest jejich památce.
Literatura: MOST r. 1938 č. 5. 

MOST r. 1948 ze 17.července

V roce 2019 první ročník běhu republiky navštívila i sokolská sportovní legenda Olga Oldřichová rozená 
Šicnerová - sprintérka účastnice OH v Londýně 1948.

Foto 
Monika 

Šindelková
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Boskovice a Blansko drží střed 
hokejové tabulky

REGION�-�Krajská�liga�Jižní�Mora-
vy�a�Zlínska�má�za�sebou�čtyři�odehra-
ná� kola.� Některá� utkání� byla� ze� zná-
mých�důvodů�odložena� a� nikdo� neví,�
jestli�se�další�kola�budou�ještě�hrát.

2. kolo: Kroměříž - Boskovice 6:2 
(2:0, 2:0, 2:2). 16.�Jelínek,�16.�Zavřel,�
35.�Štěrba,�38.�Zavřel,�48.�Zavřel,�58.�
Málek�-�47.�Jurča,�59.�Jurča.

Boskovice:� Huzlík� -� Dufek,� Strý-
ček,� Sedláček� D.,� Rosendorf,� Sedlá-
ček� S.,� Švejda,� Benýšek,� Hasoň,� Ju-
rča,� Kozel,� Pelikán,� Štancl,� Hrazdil,�
Hroudný.
Úvodních�deset�minut� se� hrálo�bez�

větších� šancí,� v� 16.� minutě� si�Málek�
najel� do� útočného� pásma� a� překonal�
brankáře� střelou�zápěstím.�O�pár�vte-
řin� později� Zavřel� prostřelil� všechno�
před�sebou.�Ve�druhé�části�Boskovice�
trefily� tyčku,� ale� branky� dávali� opět�
domácí.�V� síti� skončilo� Štěrbovo� na-
hození�od�modré�čáry�a�za� tři�minuty�
byl� Huzlík� překonán� po� individuální�
akci� Zavřela.� Ve� 47.� minutě� skórují�
Boskovice,� ale� za� 48� vteřin� kontruje�
opět� Zavřel.� Domácí� gólovou� tečku�
obstaral�v�58.�minutě�Málek,�hosté�už�
jen�upravili�na�6:2.

Další výsledky 2. kola:� Uherské�
Hradiště� -�Moravské�Budějovice� 2:3,�
Velká� Bíteš� -� Břeclav� 3:6,� Brumov-
-Bylnice�-�Hodonín�0:8,�Uherský�Ost-
roh�-�Uherský�Brod�2:3,�Rosice�-�Blan-
sko�odloženo.

3. kolo: Blansko - Brumov-Bylni-
ce 8:2 (4:1, 1:0, 3:1),�1.�Karpíšek,�7.�
Verner,� 18.� Antoňů,� 20.� Antoňů,� 24.�
Berka,� 50.� Grünwald,� 55.� Malý,� 55.�
Král�-�15.�Macháč,�39.�Krůžela�(TS).

Březina:� Jakubčík� (16.� Hynšt)� -�
Branžovský,� Beutl,� Vlček,� Pokorný,�
Štěrba,� Račický,� Ondráček,� Jarolím,�
Kousalík,�Weiss,�Kozel,�Byrtus,�Vác-
lavík,�Dupljaku.
Už� po� prvních� dvaceti� minutách�

bylo�jasné,�kdo�bude�brát�body.�Domá-
cí� dokázali� velkou� převahu� potvrdit� i�
střelecky�a�vedli�už�po�19.�vteřinách.�
V�závěrečné�části�měli�paradoxně�více�
šancí�hosté,�ale�blanenský�celek�žádné�
drama�nepřipustil.�

Boskovice - Rosice 5:3 (0:1, 2:0, 
3:2),�24.�Hasoň,�28.�Dufek,�47.�Hraz-
dil,�48.�Jurča,�54.�Štancl�-�12.�Svatuš-
ka,�53.�Kučera,�53.�Gonos.
Hosté� začali� tlakem,� několik� skvě-

lých� zákroků� předvedl� Chvátal,� ale�
Rosice�využily�ve12.�minutě�přesilov-
ku.�Ve� druhé� části� se� domácí� zlepšili�
a�po�zásluze�ji�vyhráli�2:0.�Ve�24.�mi-
nutě�šli�do�přečíslení�Jurča�s�Hasoněm�
a� druhý� jmenovaný� srovnal.� O� čtyři�

minuty�později�Dufek�švihem�prostře-
lil�hostujícího�brankáře.�Ve�třetí�třetině�
domácí� během�71�vteřin�odskočili� na�
tříbrankový�rozdíl,�ale�během�53�vte-
řin�v�53.�minutě�se�jejich�náskok�zten-
čil�jen�na�jednu�branku.�Za�minutu�se�
po� individuální�akci�prosadil�Štancl�a�
stanovil�konečný�výsledek�zápasu.

Další výsledky 3. kola:�Hodonín� -�
Uherské�Hradiště�9:4,�Břeclav� -�Kro-
měříž�5:3,�Uherský�Brod�-�Velká�Bíteš�
3:2,�Mor.� Budějovice� -�Uherský�Ost-
roh�4:5�sn.

4. kolo: Hodonín - Blansko 11:6 
(7:2, 1:0, 3:4),� 1.� Jajcay,� 5.� Sajdl,� 8.�
Jajcay,�10.�Jajcay,�13.�Matuškovič,�16.�
Filásek,� 20.� Polák,� 30.� Mikéska,� 41.�
Tomi,�55.� Jajcay,�56.�Polák� -�18.�An-
toňů,�19.�Šmahel,�54.�Šmíd,�57.�Šma-
hel,�59.�Král,�60.�Král.
V� desáté�minutě� hosté� poprvé� stří-

dali� brankáře� (místo� Vlacha� nastou-
pil� Külzer),� v� polovině� druhé� třetiny�

došlo� ke� střídání� brankářů� na� obou�
stranách.� V� bráně� Hodonína� nahradil�
Lunera�Běhal,�na�opačné�straně�se�do�
brány�vrátil�Vlach.
Poslední�tři�branky�zápasu�sice�dali�

hráči�Blanska,�ale�jen�zkorigovali�vy-
sokou�porážku.

Brumov-Bylnice - Boskovice 5:6 
pp. (2:2, 2:2, 1:1, 0:1), 2.� Lysák�T.,�
10.� Vaněk,� 34.� Janíček,� 40.� Krůžela,�
60.�Častulík�-�5.�Kozel,�8.�Štancl,�33.�
Pelikán,�40.�Hasoň,�50.�Dufek,�62.�Pe-
likán.
Do� Brumova� nakonec� odjelo� pou-

ze� dvanáct� boskovických� hráčů,� a� to�
včetně� dlouhodobě� zraněného� Jana�
Švejdy.� Brumovští� po� vyrovnaném�
průběhu�dokázali�ve�vlastním�oslabení�
v�čase�59:57�vyrovnat�na�5:5�a�poslat�
tak� zápas� do� prodloužení.� V� něm� se�
při� pokračující� přesilovce� hostů� trefil�
Pelikán.

Další výsledky 4. kola:� Uherské�
Hradiště� -� Uherský� Ostroh� odloženo,�
Velká� Bíteš� -� Mor.� Budějovice� 3:6,�
Kroměříž�-�Uherský�Brod�1:2,�Rosice�
-�Břeclav�7:4.
�1.�� Hodonín�� 4� 4� 0� 0� 33:11� 12
�2.�� Mor.�Budějovice� 4� 3� 1� 0� 17:11� 10
�3.�� Břeclav� 4� 3� 0� 1� 22:18� 9
�4.�� Uherský�Brod� 4� 3� 0� 1� 9:9� 9
�5.�� Kroměříž� 4� 2� 0� 2� 18:13� 6
 6.  Boskovice 3 1 1 1 13:14 5
 7.  Blansko 3 1 0 2 18:21 3
�8.�� Rosice� 3� 1� 0� 2� 11:14� 3
�9.�� Brumov-Bylnice� 4� 0� 2� 2� 11:25� 3
�10.�� Uherský�Ostroh� 3� 0� 1� 2� 12:14� 2
�11.�� Uherské�Hradiště� 3� 0� 1� 2� 9:16� 1
�12.�� Velká�Bíteš� 3� 0� 0� 3� 8:15� 0

 Text a foto Lubomír Slezák

Podařený motorista se 
vydal na výlet

REGION�-�Na�začátku�září�se�rozhodl�třiatřiceti-
letý� muž� ze� Středočeského� kraje� navštívit� svého�
známého� na� Moravě.� Poté,� co� utratil� veškeré� své�
peníze,� zjistil,� že� nemá� na� cestu� zpátky.� Dostat� se�
domů� za� každou� cenu� se�mu� v� hlavě� zrodil� neob-
vyklý� nápad.� Místo� žádosti� s� prosbou� o� pomoc� u�
kamaráda� se� vydal� na� cestu.� Nejdříve� natankoval�
na� čerpací� stanici� benzin� v� hodnotě� 150� korun� a�
ujel� bez� placení.� Záhy� však� zjistil,� že� za� pár� litrů�
benzínu�se�domů�opravdu�nedostane.�Auto�s�prázd-
nou� nádrží� tak� odstavil� o� pár� kilometrů� dál� v� obci�
Bořitov.�Poté�ve�voze�usnul�a�probudil�ho�až�v�brz-
kých�ranních��hodinách�hlad.�Vydal�se�tedy�do�míst-
ní�prodejny,�kde� se� snažil�vypáčit�vchodové�dveře,�
avšak�bezúspěšně.�Nakonec� se� spokojil� s� pečivem,�
které�našel�na�zadní�rampě�v�uzamčené�skříni,�kter-
ou�násilím�poškodil�a�otevřel.�Jídlem�posilněný�muž�
poté�vyrazil�na�další�lup,�tentokrát�za�účelem�získání�
prostředků� na� cestu� domů.� V� místní� firmě� odcizil�
odřezky� nerezového� materiálu,� které� měl� v� plánu�
zpeněžit.�Tyto�naložil�do�poblíž�stojícího�kontejneru�
na�plastový�odpad�a�vydal�se�ke�svému�vozidlu.�Po-
dezřelé� jednání� neznámého�muže� zaujalo�místního�
občana,� který� celou� věc� oznámil� prostřednictvím�
tísňové�linky�158.�Blanenští�policisté�po�příjezdu�na�
místo�zloděje�ihned�zadrželi�a�převezli�na�policejní�
služebnu.� Svým� jednáním� způsobil� škodu� ve� výši�
téměř�50�tisíc�korun.�Kriminalisty�mu�tak�bylo�sděle-
no� podezření� z� přečinu� krádež� a� poškozování� cizí�
věci.� Vzhledem� k� tomu,� že� byl� třiatřicetiletý� muž�
v� posledních� třech� letech� za� majetkovou� trestnou�
činnost� odsouzen,� hrozí�mu� nyní� v� případě� odsou-
zení�trest�odnětí�svobody�až�na�tři�léta.

Řidič v zatáčce 
nezvládl řízení

JEDOVNICE�-�K�dopravní�nehodě�došlo�ve�stře-
du�30.�září�o�půl�jedenácté�dopoledne�mezi�Jedovni-
cemi�a�Lažánkami.�Z�prvotního�šetření�vyplývá,�že�
čtyřiatřicetiletý� řidič� osobního� vozidla� Fiat� Punto�
pravděpodobně� nepřizpůsobil� rychlost� jízdy� stavu�
vozovky.�

Při� projíždění� levotočivé� zatáčky� dostal� smyk� a�
vyjel�mimo�komunikaci,�kde� �narazil�do�stromu.�Po�
nárazu� bylo� vozidlo� odmrštěno� do� dalšího� stromu�
a� následně� skončilo� částečně� mimo� komunikaci.�
Při� dopravní� nehodě� došlo� ke� zranění� řidiče,� který�
byl� záchranáři� převezen� do� nemocnice.� Předběžná�
škoda� na� vozidle� je� 50� tisíc� korun.� Provedená� ori-
entační� dechová� zkouška� byla� negativní.� Příčiny� a�
okolnosti�havárie�jsou�nadále�v�šetření�blanenských�
dopravních�policistů.�
„Řidiči�pozor.�Dbejte�zvýšené�opatrnosti�při�řízení�

vozidla� na�mokré� vozovce.�Vlhkost� silnice� snižuje�
tření�mezi�pneumatikou�a�povrchem�vozovky,�čímž�
se� mění� chování� motorového� vozidla,� zejména� se�
prodlužuje�brzdná�dráha.�Při�rychlejším�průjezdu�za-
táčkou,�tak�může�dojít�ke�smyku�a�proto�je�potřeba�na�
toto�myslet�a�rychlost� jízdy�přizpůsobit�panujícímu�
počasí,“�uvedla�policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.

 Foto Policie ČR

Zloděj se vloupal do 
prodejny potravin

PETROVICE� -� Po� dosud� neznámém� pachateli�
vloupání�do�prodejny�v�Petrovicích�pátrají�blanenští�
policisté.�K�činu�došlo�v�noci�z�úterý�29.�na�středu�
30.�září.�

Zloděj�si�nejprve�přistavil�žebřík,�který�si�na�místo�
donesl.�Poté�po�něm�vylezl�k�oknu,�kterým�se�násled-
ně�bez�poškození�dostal�do�obchodu.�Zřejmě�vášnivý�
kuřák� šel� najisto.� Zásobil� se� především� tabákem� v�
předběžné�hodnotě�40�tisíc�korun,�na�odcizeném�al-
koholu�pak�vznikla�škoda�ve�výši�tisíc�korun.�Přivo-
laní� policisté�místo� vloupání� a� jeho� �nejbližší� okolí�
ohledali,� provedli� šetření� a� událost� zadokumen-
tovali.� Poté� zahájili� úkony� trestního� řízení� pro� po-
dezření�ze�spáchání�trestného�činu�krádež.�Po�pach-
ateli,� kterému� hrozí� za� spáchanou� trestnou� činnost�
až� dvouletý� trest� odnětí� svobody,� policisté� pátrají.�
 Foto Policie ČR

Motorkář se srazil 
s cyklistou

RÁJEC-JESTŘEBÍ -�V�pátek�2.�října�krátce�před�
půl� čtvrtou� odpoledne� došlo� mezi� Rájcem-Jestřebí�
a� Bořitovem,� v� úseku,� kde� se� kříží� cyklostezka� s�
hlavní�komunikací�k�dopravní�nehodě.�
Osmatřicetiletý�motorkář�jedoucí�po�silnici�II/377�

se�zde�srazil�s�cyklistou,�který�v�tu�dobu�vyjížděl�z�
cyklostezky.�U�nehody�kromě�policie�a�hasičů�asis-
toval� také� vrtulník,� který� transportoval� cyklistu�

do� brněnské� nemocnice.� Motocyklistu� převezl� se�
zraněním� sanitní� vůz� do� boskovické� nemocnice.�
Dechová�zkouška�na�alkohol�byla�prozatím�vylouče-
na� pouze� u� motorkáře,� cyklistovi� byl� vzhledem� k�
charakteru�jeho�zranění�proveden�v�nemocnici�odběr�
krve.� Nehoda� na� pár� desítek� minut� zkomplikovala�
dopravu.�Co�přesně�bylo�příčinou�dopravní�nehody�
vyšetřují�nadále�policisté.

 Foto Policie ČR

Opilý muž řídil 
elektrokoloběžku

REGION� -� Jízda� pod� vlivem� alkoholu� na� elek-
trokoloběžce�se�nevyplatila�šestadvacetiletému�muži�
z�Boskovicka.�Tento�byl�v�sobotu�v�brzkých�ranních�
hodinách�zastaven�a�následně�kontrolován�policejní�
hlídkou�v�Boskovicích,�v�ulici�Lidická.�Provedenou�
dechovou�zkouškou�policisté�v�jeho�dechu�naměřili�
hodnotu� alkoholu� 1,32� promile.�Muž� s� naměřenou�
hodnotou�souhlasil�a�hlídce�doznal,�že�se�před�jízdou�
posilnil� sedmičkou�vína.�Řidiči�nyní�hrozí�bloková�
pokuta�ve�výši�až�do�50�tisíc�korun.
„Upozorňujeme� jezdce� na� elektrokoloběžkách,�

že�ani�za�řídítka�alkohol�v�žádném�případě�nepatří.�
Může� se� zdát,� že� řidiči� koloběžek� nejsou� běžnými�
účastníky� silničního� provozu,� jakmile� jsou� na�
pozemní� komunikaci� a� řídí� i� tyto� „stroje“,� stávají�
se� řidiči,� na� které� se� vztahuje� zákon� o� provozu� na�
pozemních�komunikacích.�Řízení�pod�vlivem�alko-
holu�není�nebezpečné�jen�pro�jezdce,�ale�především�
pro� ostatní� účastníky� silničního� provozu.� Kolo-
běžkáři� tedy� musí� v� silničním� provozu� dodržovat�
stejná�pravidla�jako�například�cyklisté,“�uvedla�po-
licejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.
Během�víkendu�usedli�pod�vlivem�alkoholu� také�

řidiči�vozidel.�U�čtyř�šoférů�skončila�provedená�ori-
entační� dechová� zkouška� na� alkohol� s� pozitivním�
výsledkem.� Nyní� musí� řidiči� počítat� s� následky�
svého�nerozvážného�jednání.

Zloděj vyrazil pro kola 
do kempu

JEDOVNICE�-�Policisté�zahájili�úkony�trestního�
řízení�ve�věci�přečinu�krádež.�Dosud�neznámý�pach-
atel�ze�soboty�na�neděli�4.�října�v�době�od�23.00�do�
3.00�hod�navštívil�místní�kemp�v�Jedovnicích.�Vnikl�
na�terasu�jedné�z�chat,�kde�překonal�lankový�zámek�
jistící� dvě� jízdní� kola,� která� � odcizil.� Jednalo� se� o�
horská�jízdní�kola�značek�Rock�Machine,�typ�Blizz-
er,� černé� barvy� s� oranžovými� nápisy� a� Trek,� šedé�
barvy�s�černými�nápisy.�Majiteli�jízdního�kola�Rock�
Machine� vznikla� škoda� za� 50� tisíc� korun� a�majite-
li� jízdního� kola�Trek� vznikla� škoda� za� nejméně� 72�
tisíc�korun.� Zpracoval Radim Hruška

Fotbalisté Blanska mají na svém kontě další bod
REGION�-�Další�dvě�odehraná�kola�

mají� za� sebou� fotbalisté� FK� Blansko�
ve�Fortuna�Národní�lize.�V�pátém�kole�
hostili� Viktorii� Žižkov,� šesté� kolo� je�
zavedlo�na�hřiště�Vlašimi.

5. kolo: FK Blansko - Viktoria 
Žižkov 1:2 (0:1),�74.�Žák�-�20.�vlastní,�
55.�Diviš.

Blansko:�Halouska�-�Sukup,�Štrbák,�
Buchta,�Klusák,�Kania� (60.�Vasiljev),�
Lahodný,�Kopičár,�Žák,�Harba,�Šašin-
ka�(69.�Bartolomeu).
V�úvodu�mohli�domácí�udeřit,�když�

pokus�Kopičára�Švenger� vyrazil� před�
sebe,�ale�dobíhající�Šašinka�z�dorážky�
trefil�také�jen�brankáře.�A�tak�šli�ve�20.�
minutě� do� vedení� hosté.�Rohový� kop�
prodloužil�Sixta�a�Šašinka�míč�tečoval�
do� vlastní� sítě.�Ve� zbývajících�minu-
tách�první�půle�měly�oba�celky�několik�
šancí,�ale�skóre�se�nezměnilo.

Deset�minut�po�začátku�druhé�půle�
Auer�nacentroval�na�zadní�tyč�a�volný�
Diviš� z� halfvoleje� zvýšil� náskok�Žiž-
kova.�Za�další�dvě�minuty�Buchta�stá-
hl�unikajícího�Batioju�a�viděl�červenou�
kartu.�Jenže�domácí�i�v�oslabení�čtvrt�
hodiny�před�koncem�po�rohovém�kopu�
Žákem� snížili� a� ožili,� ale� šanci� k� vy-
rovnání� si� už� nevytvořili.� Hosté� svůj�
náskok� udrželi� a� vrátili� se� na� druhé�
místo�tabulky.

Další výsledky 5. kola:�Hradec�Krá-
lové�-�Vyšehrad�0:0,�Prostějov�-�Tábor-
sko� 1:1,� Třinec� -� Jihlava� 0:5,� Líšeň� -�
Vlašim�1:0,�Ústí�nad�Labem�-�Chrudim�
1:1,�Varnsdorf�-�Dukla�Praha�2:2.

6. kolo: FC Sellier & Bellot Vlašim 
- FK Blansko 2:2 (1:0),�20.�Vrána,�65.�
Červenka�-�70.�Šašinka,�79.�Žák.

Blansko:�Halouska� -� Ilko� (73.�Ho-
lek),�Štrbák,�Buchta,�Klusák,�Lahodný,�

Bartolomeu� (60.� Šašinka),� Vasiljev,�
Harba,�Kania�(88.�Helebrand),�Žák.
Blansko� se� v� první� půli� nikam� ne-

hnalo,� ale� ve� 20.� minutě� se� do� míče�
z� dobrých� 22� metrů� opřel� Vrána� a�
přesně� mířenou� střelou� otevřel� skóre�
zápasu.
Také�úvod�druhé�půle� patřil� domá-

cím,�ale�Halouska�v�blanenské�brance�
prokazoval� svoje� kvality.�Kapituloval�
až� v� 65.�minutě,� kdy� se� po� přihrávce�
Vávry�dostal�k�zakončení�Červenka,�a�
Vlašim�vedla�o�dvě�branky.
Jenže� už� za� pět�minut� Ilko� odcent-

roval� a�Šašinka� snížil.�O�deset�minut�
později�se�po�chybě�v�rozehrávce�Vla-
šimi� dostal� k�míči� Žák� a� přesnou� ra-
nou�srovnal�stav�zápasu.�Blansko�tak�z�
Vlašimi�přivezlo�cenný�bod.

Další výsledky 6. kola:� Jihlava� -�
Prostějov� 1:2,� Vyšehrad� -� Ústí� nad�

Labem�1:3,�Chrudim�-�Varnsdorf�2:0,�
Dukla� Praha� -� Líšeň� 2:2,� Táborsko� -�
Hradec�Králové� 1:1,� Žižkov� -� Třinec�
odloženo.
1.�Hradec�Králové� 6� 4� 2� 0� 9:4� 14
2.�Žižkov� 5� 4� 0� 1� 10:4� 12
3.�Líšeň� 6� 3� 3� 0� 12:7� 12
4.�Ústí�n.�L.� 6� 3� 2� 1� 10:7� 11
5.�Dukla�Praha� 6� 2� 3� 1� 10:6� 9
6.�Jihlava� 6� 2� 1� 3� 12:10� 7
7.�Chrudim� 5� 2� 1� 2� 5:4� 7
8.�Varnsdorf� 6� 1� 4� 1� 5:6� 7
9.�Prostějov� 5� 1� 3� 1� 4:5� 6
10. Blansko 6 1 3 2 7:10 6
11.�Vlašim� 4� 1� 1� 2� 7:6� 4
12.�Táborsko� 5� 0� 2� 3� 3:8� 2
13.�Vyšehrad� 4� 0� 1� 3� 1:9� 1
14.�Třinec� 4� 0� 0� 4� 3:12� 0
V�sedmém�kole�se�v�Blansku�před-

staví� Táborsko,� v� osmém� kole� jede�
Blansko�do�Jihlavy.  Lubomír Slezák
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Město vybralo 
ředitele 
Kulturního 
střediska města 
Blanska

BLANSKO - Novým ředitelem 
Kulturního střediska města Blanska 
se stane dramaturg a hudebník Vít 
Šujan. Do funkce ho jmenovala Rada 
města Blanska s účinností od 1. listo-
padu 2020. 

Absolvent brněnské JAMU a sou-
časný dramaturg Společenského cen-
tra Dělnický dům Jamborova v Brně 
zvítězil ve výběrovém řízení, do kte-
rého se přihlásilo celkem sedm zá-
jemců. 

„Chtěl bych se pokusit o propoje-
ní jednotlivých institucí a segmentů 
i větší zapojení veřejnosti, jen na zá-
kladě spolupráce se dá zlepšit kultur-
ní vzdělanost,“ uvedl Vít Šujan, který 
působí také jako umělecký vedoucí 
Divadelního spolku Slawjena a člen 
několika hudebních uskupení, mimo 
jiné i smíšeného pěveckého sboru 
Rastislav.  Zdroj: www.blansko.cz
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V zastupitelstvu 
Jihomoravského kraje 
zasedne šest zástupců regionu

REGION - Výsledky voleb do zastupitelstva Jihomorav-
ského kraje kopírovaly ty celostátní. Také v našem regionu 
se podařilo nasbírat nejvíce hlasů hnutí ANO - celkem to v 
našem okrese bylo 21,28 procenta hlasů, na druhém mís-
tě skončilo KDU-ČSL (16,06), třetí Česká pirátská strana 
(12,94), čtvrtá ODS s podporou Svobodných a SOM (11,85) 
následovaná Starosty pro Jižní Moravu (9,40).

Z Blanenska a Boskovicka usedne do šedesáti pěti člen-
ného zastupitelstva šest zástupců. 

Post krajského zastupitele obhájil starosta Blanska Jiří 
Crha (ODS), nově se mu kolegou na kraji stal i blanenský 

místostarosta František Hasoň (KDU-ČSL). Mandát na kra-
ji obhájili také blanenští zastupitelé Jan Nečas (ANO 2011) 
a Jan Hrnčíř (SPD). Čtveřici za náš region doplní také dva 
krajští nováčci, boskovický místostarosta Lukáš Holík 
z hnutí ANO a starosta Křtin František Novotný (Starosto-
vé a nezávislí).

V celém Jihomoravském kraji využilo možnost hlasovat 
celkem 367 566 voličů, kteří odevzdali 362 861 platných 
hlasů. Volební účast u krajských voleb tak byla 38,82 pro-
cent. Kompletní výsledky naleznete na webových stránkách 
www.volby.cz.  Radim Hruška

Na Husí slavnosti v Boskovicích v letošním roce zavítala také populární zpěvačka Aneta Langerová. Fotoreportáž z akce 
najdete na str. 10.  FOTO MONIKA ŠINDELKOVÁ 

Fotbalovým týmům našeho regionu 
se v kraji příliš nedařilo

REGION - V  krajském přeboru 
fotbalistů se v minulých třech kolech 
celkům z našeho okresu nedařilo. Rá-
ječko vybojovalo jen tři body, stejně se 
vedlo i Boskovicím, které však jedno 
utkání odložily.

Krajský přebor
8. kolo: Boskovice - Rousínov 1:3 

(1:1), 6. Novák - 21. Jukl, 55. Buršík, 
79. Jukl.

Boskovice: Bednář - Stara (85. Ská-
cel), Cichra, Havelka (56. Hlaváček), 
Novák, Daněk, Dračka, Fadrný, Padě-
ra, Minx (60. Pokorný), Němec (60. 
Černý).

Boskovice se sice dostaly už v šesté 
minutě do vedení po střele Nováka 
z malého vápna, ale s přibývajícími 
minutami se stále více prosazovali 
hosté. Ti ještě v první půli vyrovna-
li, ve druhém poločase přidali další 
dvě branky a zaslouženě si odvezli tři 
body.

Líšeň B - Ráječko 3:2 (2:2), 30. 
Milotínský, 37. Rolinek, 87. Hruška 
- 17. Pořízek, 40. Kropáček. ČK 66. 
Sedlák (R).

Ráječko: Němeček - Maňoušek, 
Kropáček, Zouhar (88. Rek), Sedlák, 
Keprt R., Lidmila (84. Antoňů), Šíp, 
Pořízek (77. Horáček), Bednář, Keprt 
D. (61. Vránek).

Vyrovnané utkání rozhodly dva 
okamžiky. Ten první v 66. minutě, kdy 
musel po druhé žluté kartě ze hřiště 
hostující Sedlák, ten druhý přišel tři 
minuty před koncem. Nepovedený 
centr Šenka propadl až na zadní tyč a 
domácí Hruška, který byl na hřišti te-
prve deset minut, dal rozhodující třetí 
branku Líšně.

Další výsledky 8. kola: Kuřim - 

Svratka Brno 0:3, Bohunice - Bystrc-
-Kníničky 4:3, Bosonohy - Mutěnice 
3:1, Ivančice - Sparta Brno 0:2, Ratíš-
kovice - Moravská Slavia 5:0, Krum-
víř - Moravský Krumlov 4:0.

9. kolo: Ráječko - Kuřim 3:1 (0:1), 
76. a 80. Pořízek, 85. Bokůvka - 33. 
Obůrka. ČK 28. Wagner (K).

Ráječko: Němeček - Maňoušek, 
Vránek, Kropáček, Zouhar (60. Bo-
kůvka), Keprt R. (46. Souček), Lid-
mila (86. Pernica), Šíp, Pořízek (80. 
Horáček), Bednář, Keprt D. (88. Rek).

Téměř hodinu hrál domácí tým 
přesilovku, když ve 28. minutě viděl 
za urážku rozhodčího červenou kartu 
hostující Wagner. Ale v první půli to 
byli hosté, kteří dali branku. Bran-
kář Němeček neudržel střelu Hájka a 
Obůrka míč dorazil do sítě.

Pevná hostující obrana odolávala 
domácím útokům velice dlouho, ale 
v posledních patnácti minutách dalo 
Ráječko tři branky a strhlo vítězství na 
svoji stranu.

Bystrc - Boskovice 2:1 (0:1), 49. 
Bubeník, 85. Sedlák - 2. Novák. ČK 
75. Černý (Bos).

Boskovice: Bednář - Černý, Preč, 
Müller, Havelka (70. Stanček), Novák, 
Daněk, Dračka, Paděra, Minx, Němec 
(28. Kamenický).

Hosté přijeli bez šesti hráčů z minu-
lého kola. Šli už ve druhé minutě do 
vedení po průniku Nováka, ale další 
šance už nevyužili.

A tak to byli domácí, kteří ve druhé 
půli zcela ovládli hru a dvěma vstře-
lenými brankami obrátili výsledek na 
svoji stranu.

Další výsledky 9. kola: Svratka 
Brno - Bohunice 4:2, Mutěnice - Lí-
šeň B 2:0, Rousínov - Ivančice 3:1, 
Moravský Krumlov - Ratíškovice 
1:2, Moravská Slavia - Bosonohy 1:1, 
Sparta Brno - Krumvíř odloženo.

10. kolo: Bohunice - Ráječko 1:0 
(1:0), 41. Král (PK).

Ráječko: Němeček - Maňoušek, 
Sedlák, Kropáček, Zouhar (80. Vrá-
nek), Lidmila (72. Keprt R.), Souček, 
Šíp, Pořízek, Bednář, Keprt D.

Souboj o druhé místo tabulky roz-
hodl pokutový kop nařízený za ruku 
jednoho z hostujících hráčů.

Další výsledky 10. kola: Mutěnice 
- Moravská Slavia 3:2, Ivančice - Bys-
trc-Kníničky 3:1, Ratíškovice - Sparta 
Brno 2:0, Krumvíř - Rousínov 1:0, Lí-
šeň B - Kuřim 2:2, Bosonohy - Mo-
ravský Krumlov odloženo, Boskovice 
- Svratka Brno odloženo.
 1.  Sparta Brno  9 7 0 2 24:9 21
 2.  Krumvíř  9 6 1 2 24:11 19
 3.  Bohunice  10 6 1 3 21:17 19
 4.  Ratíškovice  10 6 1 3 18:14 19
 5.  Ráječko  10 6 0 4 21:12 18
 6.  Svratka Brno  9 6 0 3 22:17 18
 7.  Ivančice  10 5 1 4 19:20 16
 8.  Líšeň B  10 4 3 3 16:11 15
 9.  Mutěnice  10 4 2 4 14:13 14
 10.  Boskovice  9 4 1 4 13:12 13
 11.  Rousínov  10 3 2 5 13:14 11
 12.  Bosonohy  9 3 2 4 10:15 11
 13.  Kuřim  10 2 3 5 13:19 9
 14.  Mor. Slavia  10 2 2 6 12:22 8
 15.  Bystrc-Kníničky  10 2 1 7 10:25 7
 16.  Mor. Krumlov  9 1 0 8 9:28 3

V jedenáctém kole je na programu 
mimo jiné také okresní derby Ráječko 
- Boskovice.

 Text a foto z Bystrce 
 Lubomír Slezák

Blanenští muži úspěšně zvládli finále plavecké ligy
BLANSKO - Za premiérové účasti 

blanenských barev se o víkendu konalo 
v Pardubicích odložené finále Mistrov-
ství ČR družstev. Mezi šestnáctku nej-
lepších družstev ČR se blanenští borci 
probojovali velmi těsně na jaře ze semi-
finále ve Zlíně. 

V moderní pardubické padesátimet-
rové aréně se blanenské družstvo před-
stavilo ve složení: Radim Švarc, Milan 
Kučera, Jan Vencel, Michal Vencel, 
Štěpán Pokorný, Milan Musil a Tomáš 
Jašek. Plavce koučoval jejich trenér 
Miroslav Špaček. Cílem blanenské se-
stavy bylo vylepšit šestnáctou příčku 
ze semifinále. Po napínavých bojích, 
které probíhaly po oba víkendové dny, 

stačil nakonec bodový součet z jednot-
livých disciplín na třináctou příčku. Pro 
blanenské plavání je to ale vynikají-
cí výsledek, když vezmeme v úvahu, 
že se republikové soutěže zúčastnilo 
šestaosmdesát družstev z českých a 
moravských klubů a do třetího tedy fi-
nálového kola postoupily již jen sesta-
vy z velkých profesionálních oddílů. A 
mezi nimi se Blanenští vůbec neztratili. 

Nejvíce bodů přinesly štafety na 
čtyřikrát sto polohový závod a čtyři-
krát sto kraul. Na start obou štafet se 
postavila silná čtyřka Milan Kučera, 
Radim Švarc, Michal Vencel a Jan 
Vencel. V cíli z toho byly dva oddílo-
vé štafetové rekordy. Nejvíce bodů pro 

družstvo nashromáždili v jednotlivcích 
Jan Vencel, Radim Švarc a Milan Kuče-
ra. Nejhodnotnější výkon Blanenských 
pak zaplaval Radim Švarc v disciplíně 

sto metrů kraul. Pochvala však patří ce-
lému týmu, neboť se jedná o kolektiv-
ní soutěž, a tudíž každý bod se počítá. 
 Text a foto Věra Vencelová

KONTAKT NA 
INZERCI
telefon: 

774 408 399
e-mail: 

radim@bbnsro.info


